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Din zori şi pînă în noapte

Cu t o a t e  f o r ţ e l e  
l a  r e c o l t a t  
ş i  s e m ă n a t !

Timpul prielnic lucrului In clmp devine din ce In ce mai scurt. Va- 
loarea orelor în care torţele de lucru din agricultură sínt mobilizate 
la recoltarea culturilor şi efectuarea însăminţărilor creşte proporţio
nal cu scurgerea zilelor. Deşi aceste aspecte ale organizării muncii 
in agricultură sínt prea bine cunoscute. In multe cooperative agricole 
se înregistrează serioase rămîneri in urmă la recoltarea sfeclei de 
zahăr şi a porumbului pentru boabe, la executarea Însăminţărilor de 
toamnă. Rezultatele activităţii desfăşurate In această perioadă In a- 
gricultură ar fi mult mai bune dacă toate forţele existente în unităţi 
ar fi antrenate în acţiunea complexă de punere la adăpost a produc
ţiei agricole din acest an şi de terminare grabnică a însăminţărilor. 
îndeplinirii acestui deziderat fundamental al activităţii actuale în 
agricultură trebuie să-l fie dedicate toate capacităţile productive exis
tente In unităţi, întreaga forţă creatoare a tuturor colectivelor de oa
meni ai muncii de la sate.

Cîteva secvenţe ale activităţii cotidiene din unele cooperative a- 
gricole atestă existenţa posibilităţii de impulsionare a actualului ritm 
înregistrat în executarea lucrărilor de sezon printr-o folosire mal Ju
dicioasă a oamenilor, printr-o organizare competentă a muncii.

Perioada optimă s-a terminat de MULT, 
dar si de semănat a mai rămas

Pe neconceput, dar totuşi aşa este: 
deşi perioada optimă a însămînţării 
griului a trecut, lucrarea a rămas să 
fie executată în continuare. Şi tre
buie să amintim că pe suprafeţe 
considerabile...

Cooperatorii din Blaj el reuşiseră, 
ca pînă în ziua de 28 X a.c. să în- 
sămînteze grîul pe numai 200 din 
cele 400 ha planificate. In ziua rai
dului, în hotarul „Pe deal', mecani
zatorii Toader Horhoi, Ion Rău .şi 
Teodor Rus lucrau, cu trei semănă
tori, la însămîntatul griului. „înce
pem lucrul devreme, la ora 8,00 di
mineaţa, ne spun mecanizatorii. Să-

rnlnţa este adusă îa timp, oamenii 
de deservire a maşinilor se prezin
tă din vreme la locul de producţie, 
aşa că toate sínt bune* *.

Desigur, dintr-un punct de vedere, 
toate sínt bune. în ziua raidului 
munca a fost bine organizată. Mai 
mult, se poate aprecia că însămîn- 
tările se execută în condiţiuni agro
tehnice bune. „Am aplicat 2 000 to
ne de Îngrăşăminte naturale pe 60 
ha, 60 tone superfosfat pe 300 ha 
şi 30 tone azotoase pe 300 ha pentru 
grîu, ne relatează tovarăşul Nicolae 
Stoica, secretarul uneia din organi
zaţiile de bază din unitate. Se dis

cute cit trebuie, sămînţa a fost ve
rificată şi tratată, semănătorile slnt 
bine reglate, aşa incit...'

Aşa incit, din ceea ce ne-a rela
tat tovarăşul Nicolae Stoica nu am 
putut afla de ce la Blăjel s-a întîr- 
ziat etît de mult semănatul griului. 
Din discuţia noastră a reieşit că aici 
se va semăna grîul după porumb pe 
o suprafaţă de 120 ha. Or, pînă în 
ziua raidului se strînsese recolta de 
pe numai 40 ha porumb pentru boa
be. Este drept, se lucra cu forţe im
presionante (peste 150 oameni, du
pă aprecierile tovarăşului Nicolae 
Stoica) la depănuşatul ştiuleţilor din 
lanuri. Se preconiza că se va reali
za o viteză zilnică de minimum 20 
ha la această lucrare. Deci alte 4—5 
zile necesare numai pentru strînge- 
rea producţiei principale. Cite zile 
vor mai fi necesare pentru tăiatul 
Cocenilor, pentru transportul acesto
ra la grajduri — iarăşi n-am putut 
afla. Ce ştim sigur este că, dacă se 
realizează 20—22 ţa  zilnic la insă- 
mîntărl, mai sint necesare minimum 
10 zile bune de lucru pentru ca şi 
la Blăjel să se termine semănatul

(Sontintlare (n pag a Ul-a) 
GH. GRĂDINARII

Fabrica „Firul roşu“ Tălmaciu. 
Hale spaţioase asigură muncitori

lor condiţii excelente de lucru 

Foto: FRED NUSS

Promotori ai noului

La Combinatul de p ie lăr ie  ş i  în că lţă m in te

N orm area-
doar o chestiune 

birocratică ?

Acum, la joncţiunea dintre două cincinale, cînd realizările 
colectivelor de salariaţi din judeţ se amplifică de la o zi la 
alta — ele constituind un veritabil suport al îriiăpluitiior de 
miine — promotorii noului din unităţile economice judeţene, 
prin inovaţiile ce le iac, continuă să-şi aducă o reală con
tribuţie Ia creşterea necontenită a productivităţii muncii. Ne
numărate exemple de muncitori, tehnicieni şi ingineri pot 
fi date în acest sens, pentru faptul că, prin soluţiile 
noi ce le-au adus Ia diverse utilaje, nu numai că îmbunătă
ţesc condiţiile de funcţionare ale acestora, dar creează iri 
acelaşi timp întreprinderilor sute de mii, chiar milioane de 
lei economii. Lăsînd ciirele să vorbească, în graiul lor, exem
plificăm cîteva aspecte:

r

Partial, această Întrebare o aveam 
conturată cu ocazia altor investiga
ţii întreprinse la fabrica „13 Decem
brie“, unitate ce aparţine de Com
binatul de pielărie şi încălţăminte Si
biu. Cu citva timp în urmă, aduceam 
de fapt la cunoştinţa cititorilor că 
modul defectuos de organizare a 
producţiei, de aprovizionare, norma
re tehnică etc. au făcut ca Ia unită
ţile acestui combinat şi in special 
la  „13 Decembrie" să apară o serie 
de neajunsuri concretizate în nerea- 
lizari de plan, nerealizări de norme, 
stagnări în producţie şi altele.

Pornind de la aceste aspecte, in 
prezentul articol ne-am propus să a- 
nalizăm modul de organizare a ser
viciului de normare, precum şi con
secinţele unei normări necorespun
zătoare.

încă de la înfiinţarea combinatu
lui, problema organizării unui servi
ciu cu specific strict de normare s-a 
pus doar din punctul de vedere al 
încadrării lui cu un oarecare număr 
de oameni. Problemele experienţei, 
ale pregătirii teoretice şî practice ale 
competenţei s-au pus mai puţin. Dar 
să vedem care este competenta a- 
cestui serviciu, condus de inginerul 
chimist Romulus Lupu care, în pro
bleme strict de normare, lucrează 
doar din momentul numirii ca şef, 
adică de la înfiinţarea combinatului. 
Din totalul personalului de aici (6 
oameni), doar 2 au lucrat înainte în 
normare. Restul au vechime de 1 
an, adică tot de la înfiinţare sau 
d e . . .  cîteva zile. De ce? Nu au 
fost cadre care să fi continuat acti
vitatea de stabilire şi fundamentare 
(termen prea pretenţios) a normelor? 
Din cei care se ocupau cu astfel 
de probleme, unul a fost repartizat 
la serviciul plan, altul la organizarea 
producţiei, altul la salarizare Şi aşa 
mai departe. Nu contestăm faptul 
că şi în alte compartimente este ne-

I
voie de cadre cu experienţă, ijlar 
problema stabilirii de norme cu fun
damentare tehnică, a urmăririi rea
lizării lor, problema unificării anu
mitor norme este, considerăm noi, 
alături de o corectă stabilire a teh
nologiei de fabricaţie, a elaborării 
consumurilor specifice, cheia desfă
şurării In bune condiţiuni a procesu
lui de producţie.

La Combinatul de pielărie şi încălţă
minte, normatorii s-au transformat 
doar în nişte funcţionari care, în 
raport cu operaţiile sau fazele sta
bilite de tehnologi, aplică anumite 
normative (de timp şi tarife) elabo- 
rînd norma. Problema fundamentării 
anumitor timpi necesari operaţiilor, 
a stabilirii în funcţie de condiţii a 
fiecărui element al timpului de 
mutică prin cronometrări, prin foto-

(Gontinuaxe în pag a IlI-a) 
CORNELIU DAN
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•  Ca urmare a aplicării pînă 
in prezent a 54 de inovaţii, cu 
20 mai multe faţă de aceeaşi pe
rioadă a anului trecut, cabinetul 
tehnic al uzinei „Independenta* 
Sibiu a reuşit să sporească va
loarea economiilor antecalculate 
de la 460 mii lei cit era în '69, 
la 1,1 milioane lei realizată pînă 
acum. Frumoasele rezultate se da- 
toresc nu numai creşterii numă
rului de inovatori, ci mai ales 
creşterii nivelului tehnic al ino
vaţiilor.

•  Dintre cei care şî-au adus o 
contribuţie mai substanţială în a- 
ceastă direcţie îi amintim pe: in
ginerul Emil Cibu, care prin mo
dificarea constructivă ce a făcut-o 
la carcasa filtrantă a obţinut o 
economie de metal în valoare de 
87 mii lei anual. în urma modi
ficării tehnologiei de turnare de 
la corpul carcasă a granulatorulul 
giratoric, tehnicianul Viorel Ola- 
riu realizează o economie de 
61 408 lei anual. Tot la metal, o 
economie de 20 mii lei a obţinui 
şi electricianul Eduard Müller, 
prin modificarea constructivă a 
rezistentelor de la bateriile de in- 
călzire ale cuptoarelor de trata
ment.

•  în vederea ridicării nivelului 
tehnic al producţiei, cabinetul 
tehnic de la Fabrica de geamuri 
Mediaş a antrenat un număr de 
muncitori, ingineri şi tehnicieni 
în mişcarea de inovaţii. Astfel, 
pe cele 3 trimestre din acest an

s-a reuşit să se înregistreze 
12 inovaţii propuse de 18 inova
tori. Dintre acestea, 7 au fost a- 
plicate în procesul de producţie 
avînd o eficientă economică a- 
nuală de 577147 lei. Dintre ino
vaţiile aplicate amintim pe cea 
a ing. Gerhard Mayer — „Insta
laţie pentru fabricarea oglinzilor 
retrovizoare“ — cu o economie 
antecalculată de 439 000 lei, a lui 
Mihai Rentea — „Mărirea vitezei 
de rotaţie a maşinii de polizat" — 
şl cea a lui Eugen Moraru, la 
secţia de geam şlefuit Oradea, e- 
conomia antecalculată fiind de 
43 000 lei. Cornel Săcădat, cu ino
vaţia „Maşină pentru inscripţio
narea geamurilor securizate desti
nate aragazelor", obţine o econo
mie antecalculată de 37 036 leL

•  O puternică emulaţie cunoaş
te mişcarea de Inovaţii şi la în
treprinderea „Flamura roşie' din 
Sibiu. Tînărul inovator Ştefan Si
ma a realizat un dispozitiv de 
injecţie a cărui acţiune permite 
executarea dintr-o singură opera
ţie şi numai din masă plastică a 
şuruburilor pentru fixat clips. în 
felul acesta productivitatea mun
cii a crescut cu 300 la sută, ob- 
tlnîndu-se totodată însemnate eco
nomii de alamă şi de manoperă 
la fabricarea şuruburilor pentru 
fixat clipsuri la tipurile de sti
lou 61 S, Şcolar şi Record.

De menţionat că tînărul inova
tor este autorul a 4 inovaţii care 
şi-au găsit aplicabilitate practică.^ I u t u c  \j umiesue uui öuebi em şi-au gabii apiicauiiltate practica. ^

T o v arăşu l N icolae G eauşescu  
v a  fa c e  o  v iz ită  de p rie te n ie  

în R epublica S o c ia lis tă  
F e d e ra tiv ă  Iugoslav ia

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, secretar general al 
Partidului Comunist Român, preşedintele Consiliului 
de Stat al Republicii Socialiste România, va face o v i
zită de prietenie în R.S.F. Iugoslavia, la începutul lunii 
noiembrie a.c., la invitaţia tovarăşului Iosip Broz Tito, 
preşedintele Republicii Socialiste Federative Iugoslavia, 
preşedintele Uniunii Comuniştilor din Iugoslavia.

La munte se simte un revi
riment în aprovizionare. . . Totuşi, 

e încă mult loc pentru 
mai bine

Pe văile Lotrioarei, Sadului şi Ci- 
binului, spre Agnita si Mediaş, ex
ploatările forestire ale C.E.I.L, Si
biu reprezintă adevărate şantiere 
cu tot ceea ce incumbă acestei no
ţiuni. Dispersarea, situarea în zone 
de cele mai multe ori greu accesi
bile, cerinţele majore ale produc
ţiei, dificultăţile în ceea ce priveş
te stabilitatea muncitorilor fac din 
aceste „şantiere“ din vîrf sau inimă 
de munte nişte locuri cu proble
me™ Intre probleme, cea a aprovi
zionării se situează la loc de frun
te. In prag de iarnă „am refăcut* 
cîteva trasee (este vorba de Valea 
Lotrioarei şi Valea 
Sadului), cele S 
magazine pe care 
le-am văzut tntă- A I
rindu-ne convin- A n C h e T C l  
gersa că lucrurile 
merg ceva mai bi* 
ne în acest an.
„Ceva mai bine* înseamnă mal 
multă atenţie (atît din partea tova
răşilor de ia IJCOOP cit si din 
partea factorilor de răspundere de 
îa CE.I.h.) pentru ca iarna să nu 
găsească punctele de exploatare lip
site de ceea ce-i util muncitorilori 
hrana, echipamentul de protecţie, 
celelalte mărfuri de care au nevoie. 
„Ceva mai bine* înseamnă un fapt 
esenţial, acela că tuturor magazine
lor care deservesc punctele fores
tiere le-au fost repartizate şi trimi
se cantităţi suficiente de cartofi, 
făină, conserve, porumb necesare 
consumului din anotimpul rece care 
se apropie, incit iarna nu poate 
constitui de fel vreun motiv de... aler
tă.

Am insistat pe acest aspect al a- 
provizionării tocmai pentru că este 
cel mai important, avînd în vedere' 
şi unele dificultăţi în ceea ce pri
veşte constituirea fondului de mar
fă. Deci, indiferent de punct, de de
părtare şi necesităţi, aprovizionarea 
pentru iarnă a început sub bune a- 
uspicii.

Dar, să încercăm si o trecere in 
revistă mai de amănunt... La ma
gazinul mixt din Rîul Vadului (ges
tionai T, Hojda), deşi acesta e situat 
pe şosea, lucrurile stau cel mai pu

ţin bine (să fie vorba doar de'fap
tul că aici consumul este printre 
cele mai substanţiale?). Nu putem 
subscrie la un răspuns afirmativ ca
re s-ar da întrebării incluse între 
paranteze pentru că unele mărfuri 
alimentare care lipseau în şosea 
existau în vîrful muntelui (pate do 
ficat, alte sortimente de conserve, 
ulei etc.), ba chiar peste tot în res
tul unităţilor. Ca să nu mai vorbim 
de cisme de cauciuc, indispensabili, 
căciuli, cămăşi, pături şi alte arti
cole pe care le reclamă anotimpul 
friguros. Este vorba, deci, de o 
foarte slabă preocupare a gestiona

rului, unul din a

noQstră
cei oameni care 
fac comenzi, aş
teaptă şi apoi—, 
se plîng.

Am întîlnit, ur- 
cind mai sus, ges

tionari de alt lip, oameni inimoşi, 
interesaţi, care caută, umblă, se 
zbat pentru a Tace rost de mărfuri. 
Aşa e cazul Iui Petru Rădoi de la 
Izvorul mielului, ai lui Nicolae Ne- 
delcu de la Sterpu, aşa e cazul
gestionarilor din punctele Rozdeşti
(loan Luca) şi Lotrişor etc. E o do
vadă că atunci cînd nu se stă cu 
braţele încrucişate se găsesc şi so
luţii.

Dar şi în direcţia ailor aspecte 
ale preocupărilor merită atenţionate 
organele cooperaţiei.

Pentru întreaga Vale a Sadului, pe 
care sínt dispuse zeci de guri de 
exploatare forestieră, puncte de lu
cru pentru amenajarea drumurilor 
şi alte obiective economice în care 
muncesc sute de‘ oameni, funcţiona 
o singură brutărie — la Dudaş. Bine 
dotată, unitatea apartinînd coopera
ţiei de consum avea sarcina să a- 
provizioneze zilnic pe muncitorii de 
la Contiu pînă la Rîul Sadului cu 
pîine proaspătă.

In lunile care urmează, luni în

(Continuare în pag a i l l -a)

VICTOR DOMŞA 
AL. CONSTANTINESCÜ

O rientarea
şcolară

şi profesională 
a elevilor

Conţinutul învăţămîntului con
stituie unul diri, principalele mij
loace de informare şi educare a 
elevilor în sensul direcţionării lor 
libere către o viitoare profesiune. 
Consider că, în primul rînd, ma
tematica, fizica, chimia, biologia 
sínt obiecte care contribuie la for
marea unei concepţii ştiinţifice 
despre lume, la dezvoltarea gîn- 
dirii ştiinţifice a elevilor, ia apro
pierea lor de unele probleme de 
ordin economic.

Dezvoltarea în cadrul procesului 
de învăţămînt a capacităţilor in
telectuale, a posibilităţilor opera
ţionale pentru noţiuni din ce în 
ce mai abstracte, duce la comple
tarea şi perfecţionarea procedeelor 
de muncă intelectuală, favorizează 
creşterea randamentului şcolar, 
dezvoltarea şi consolidarea intere
selor pentru aceste discipline şi 
deschide perspectiva cunoaşterii 
unor activităţi profesionale, pre- 
. gătind elşvul şi pentru o eventua
lă alegere a profesiunii.

Pornind de la posibilităţile spo
rite ale disciplinelor sus amintite 
de a putea activiza într-o măsură 
mai pronunţată decît alte discipli
ne spiritul de observaţie al elevu
lui, profesorul va putea educa spi
ritul» lui analitic, fâcSndu-î tot mai 
selectiv, infiuenţîndu-i in măsură 
egală creşterea capacităţii de sin
teză. Prin aceasta el poate crea 
elevului posibilitatea de a evita u- 
nele orientări greşite, îl poate sti
mula si solicite singur informări 
mai temeinice, mai apropiate do- 

. rinţelor sale.
Crearea unei astfel de atitudini 

active în cadrul procesului de în
văţămînt constituie o condiţie e- 
senţială a formării şi dezvoltării 
interesului pentru obiectul respec
tiv. Prin aceasta elevul îşi spo
reşte capacitatea de asimilare, de
vine mai independent în gîndire 
şi acţiune, îşi îmbogăţeşte recepti
vitatea faţă de problemele vieţii, 
ale naturii şl societăţii.

Interesul şi dragostea pentru 
profesiune nu sínt inăscute, iar în
clinaţiile şi aptitudinile nu devin 
de Ia sine calităţi specifice unei 
profesiuni. Ele trebuie formate şi 
dezvoltate în procesul vieţii şi ac
tivităţii elevilor, prin influenţe e- 
ducative, orientate în acest scop.

In acţiunea de orientare şcola
ră ' şi profesională desfăşurată în 
cadrul activităţilor şcolare, pe dis
cipline de învăţămînt, interesul în
deplineşte un roi pregătitor, uşu- 
rînd procesul de însuşire a cu
noştinţelor şi deprinderilor. De a- 
ceea interesul trebuie considerat 
ca un element stimulator şi mo
bilizator pentru cîştigarea unui 
fond ştiinţific şi tehnico-aplicativ 
ai cunoştinţelor. In depistarea şi 
cultivarea acestui interes, în spe
cial în cadrul fizicii, am constatat 
că, la un moment dat, interesele 
pentru anumite cunoştinţe devin 
cauză a unei atitudini manifestată 
în direcţia activităţii practice. A- 
ceasta poate fi legată fie de cu
noaşterea unui Sector sau altul de 
activitate, fie chiar de manifesta
rea dorinţei de a îmbrăţişa o pro
fesiune care are la bază cunoştin
ţele ştiinţifice dobîndite. In forma 
aceasta orientarea şcolară şi pro
fesională constituie o acţiune in
trinsecă a procesului instructiv- 
educativ.

La aceste realizări concură pe 
prim plan munca profesorului.

(Continuare în pag. a Il-a)
Prof. ALEXANDRU GALEA

inspector general al Inspecto
ratului judeţean de învăţămînt

Linia de strunguri automate a 
scc(ieî mecanică III, a uzinei 

„Independenta“ Sibiu

„Insula comorilor“ 
fllob I îsi dezvăluie tainele
Pe

AVRIG. Preşedintele consiliului 
popular comunal ne informează 
că cetăţenii comunei au efectuat, 
în acest an, multe ore de muncă 
patriotică. Realizările edilitar- 
gospodăreşti ale comunei se ri
dică Ia 392 700 Iei. De menţionat 
munca depusă pentru terminarea 
noului complex comercial, ame
najarea intrării la căminul cul
tural din Avrig şi finisarea că
minului cultural din satul Bradu.

BAZNA. Strădania edililor a- 
cestei comune s-a îndreptat spre 
execuţia a 1 000 m p trotuare şi 
darea în folosinţă a drumului din

satul Velţ. în prezent se lucrează 
la pietruirea unei străzi din sa
tul Boian, pe o distanţă de 400 m.

triotice executate se ridică îa 
079 500 lei. S-au construit trotu
are pe o suprafaţă de 11 500 in p

«imiiniiniinii
La acestea trebuie adăugată şi 
munca depusă pentru desfunda
rea canalului din comună.

CRISTIAN. Un bilanţ deosebit 
de bogat. Valoarea muncii pa-

iiiiMiiiiNimiiuiiiimiimiiiiiii
şi s-au amenajat 30 000 mp spa
tii verzi. Reparaţii de străzi şi 
trotuare s-au efectuat pe o su
prafaţă de 11 500 m. „Dar atenţia 
noastră, ne spune Gheorghe

Moise, secretarul consiliului 
popular comunal, a fost îndrepta
tă şi spre construcţia unei remi
ze pentru pompierii comunei, re
alizarea unui grup sanitar la 
grădiniţa de copii şi reparaţia 
băii comunale1’™

TURNU ROŞU. Trei obiective 
principale. Realizarea pe malul 
Oltului, a unui dig din piatră şi 
ciment lung de 30 m şi construi
rea de trotuare pe o suprafaţă 
de 2 000 rn p. în prezent se lu
crează intens: ia construcţia unui 
pod peste rîul Sebeş, in satu! 
Sebeşul de Sus.

Celebritatea „Insulei-Pinilor* au 
făcut-o, multă vreme, numai legen
dele. Cuib misterios de piraţi — 
descris de Stevenson în „Insula 
comorilor" — cu un relief sălbatic 
şi în acelaşi timp visător, alintat în 
cerul emolient al tropicelor, „Isla 
de pinos“ a înflăcărat imaginaţia 
mai multor generaţii de marinari şi 
aventurieri, debarcaţi aici ca să 
caute faimoasele comori îngropate 
ale corsarului David Nao El Olonés.

Teritoriu al Cubei, scăldat de a- 
pele Caraibilor, Insula Pinilor este 
ea însăşi — după cum se spune pe 
aici •— „O tară“. Este o Cuba în 
miniatură, „una maqueta de Cuba", 
cum spun oamenii locului,. o expozi
ţie condensată a reliefurilor, florei 
şi faunei din „Isla Grande“, cu 
munţi albaştri şi rluri limpezi, 
proaspete ca nlşts piscine, cu pă

duri ■ în care ţipă papagali coloraţi 
şi mlaştini din care apar, în sezonul 
ploilor, crocodilii Cu cei 2 199 kilo
metri pătraţi ai săi, insula este, du
pă Trinidad, cea mai mare din ar
hipelagul Antilelor Minore. O „în- 
chisoare-model“ numărînd nu mai 
puţin de 5 000 de celule, clădire u- 
riaşă, halucinantă, cu ziduri fumu
rii pe care nu înfloreşte nici o or
namentaţie a fost ridicată aici de 
dictatorul Gerardo Machado între anii 
1925—1928. Aici erau aduşi, în spe
cial, răzvrătiţii şi luptătorii împo
triva ordinei aufocrate a vechii Cu
be, iar asasinatele săvlrşite aici, de 
către paznici şi oamenii dictatorilor, 
in rînduriie „indezirabililor“, au

(Eontînaare în pas a IV-a)
I. OLTEAN V

L
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Sibiu

str. Constituţiei nr. Í23
şajează urgent:

— U N  ŞEF DEPOZIT
— MERCEOLOG APROVIZIONĂRI

cu vechime de cel puţin 2 ani
— STRUNGARI
— FREZORI
— RECTIFICATORI
— ALEZATORI
— LĂCĂTUŞI
—  MECANICI
— M UNCITORI NECALIFICAŢI.

în vederea deschiderii unor cursuri de 
specializare postliceală de scurtă dura
tă, se ANGAJEAZĂ DE URG ENTĂ  
absolvenţi de liceu, băieţi şi fete, pen
tru meseriile:

— STRUNGAR
— FREZOR
— LĂCĂTUŞ
— SCULER.

Absolvenţilor li se asigură condiţii op
time de salarizare şi promovare.

Informaţii suplimentare la U.P.Ä. Sibiu — serviciul or
ganizarea producţiei şi salarizare.

uiiiiiiwiiiifHiiiiiwiiwwwnnBnnHimiiiiiw iinifflnwi

ANGAJEAZĂ D E URGENŢĂ:

— 4 ingineri în specialitatea tehnologia con
strucţiilor de maşini, maşini unelte, scule 
şi tratamente termice

—■ strungari
— rabotori
— rectificatori
— frezori
— muncitori necalificaţi.

Cm ac to ru l Radu Bessarab desp re  s

Studioul —  teatru al elevilor
’Am aflat că In curlnd, mai precis 

la începutul lunii noiembrie, va lua 
fiinţă un studio-teatru pentru elevi. 
V-aş ruga, înainte de toate, sa a- 
veţi amabilitatea şi să explicaţi a- 
ceastă denumire .studio-teatru“ ţi 
intenţia înfiinţării lui.

— Nu este vorba aici de o inovaţie 
terminologică superfluă. In general 
tineretul încearcă o mare plăcere 
cind, vizionînd un spectacol de 
teatru, reuşim să-l facem să treacă 
peste prejudecăţile lui, cind reu
şim să-l iniţiem In mod inteligent. 
Educaţia teatrală trebuie începută 
astfel Incit tinerii să fie In stare să 
aprecieze textul şi modul punerii in 
scenă a pieselor. Teatrul îi obligă să ia 
atitudine, le îmbogăţeşte personali
tatea, le alimentează cultura gene
rală şi le dezvoltă simţul critic. Cit 
priveşte studioul-teatru am avut in 
vedere timpul liber al elevilor, in
dispensabil pentru maturizarea lor 
intelectuală şi dezvoltarea persona
lităţii lor şi ajutorul pe care-1 pu
tem »feri in aprofundarea unor ma
terii ~  limba şi literatura română 
şi istoria literaturii universale — 
recent introdusă în studiul elevilor, 
familiarizarea elevilor cu diferitele 
şcoli de teatru, poezie şi proză.

— De fapt în ce constă acest stu
dio-teatru? Intrebînd aceasta vă 
rog să faceţi cîteva consideraţii a- 
súpra concepţiei organizării, selecţiei 
repertoriului, modului de desfăşu
rare a spectacolelor. t

— De foarte mult timp se încear
că deschiderea unui astfel de studio 
experimental în Sibiu. Pînă acum 
a fost numai ideea în germene şi 
aceasta fie din lipsă de condiţii ma
teriale, fie din lipsă de interes sau 
experienţă. Odată cu cea de-a 23-a 
stagiune din existenţa teatrului pro
fesionist sibian, Împreună cu noua 
conducere am căutat să folosim po
sibilităţile existente la ora actuală 
şi să acţionăm pentru deschiderea 
studioului. Colectivul este format 
din actorii Teatrului de stat din Si
biu. Mobilizarea şi participarea e-

levilor se va face prin organizaţiile 
U.T.C, din scoli şi Comitetul muni
cipal al U.T.C. Sibiu, cu care în 
permanenţă vom ţine legătura. 
Spectacolele vor fi prezentate fie 
în sala „Astra", fie in sala teatru
lui, fie chiar în şcoli, în sălile de 
festivităţi. In ceea/ ce priveşte re
pertoriul, pentru început va fi un 
studio de lecturi artistice de poe
zie şi audiţii muzicale. In alegerea 
repertoriului am tinut seama de pro
grama analitică a elevilor, de cele 
două materii, in special limba şi li
teratura română şi istoria literaturii 
universale, pentru care in programa 
şcolară este afectat un număr des
tul de mic de ore. Lecturile de poe
zie vor veni deci să completeze, să 
îmbogăţească — aş zice — cunoş
tinţele elevilor. în privinţa muzicii 
am socotit că Sibiul oferă relativ 
suficient de multe condiţii de infor
maţie şi audiţii de muzică clasică. 
Dar întrucît tinerii sínt atraşi cu 
precădere de muzica uşoară, ne-am 
gîndit să ne preocupăm oarecum 
de direcţionarea preferinţelor • lor 
apelînd la speciile mai valoroase şi 
în acelaşi timp mai puţin cunoscu
te de ei ale acestui gen de muzică, 
în consecinţă am avut de ales între 
jazz şi şansonetă. Ne-am gîndit că 
pentru început cea mai potrivită 
este şansoneta, avînd tangenţă in 
mai mare măsură cu poezia. în a- 
cest fel un spectacol va fi împărţit 
în două părţi: prima poezie, a doua 
muzică, ambele precedate de scurte 
expuneri. Spre exemplu studioul se 
va deschide pu „Lecturi artistice din 
poezia lui Arghezi" precedate la o 
expunere prezentată de profesor 
Maria Fanache, preşedinta Comite
tului judeţean pentru cultură şi artă, 
iar în partea a Il-a va fi prezentată 
Şansoneta lui J. Brel.

Vor urma in continuare poezia 
Renaşterii, audierea muzicalului 
„Omul de la Mancha", poezia con
temporană, prezentarea de texte de 
proză dramatizate, piese scurte. 
Deocamdată nu promitem nimic,

preferăm ca rubrica „perspective" să 
o înlocuim cu rubrica „realizări".

— O ultimă întrebare; de ce stu- 
diou-teatru numai pentru elevi?

— Din mai multe motive. Unul 
este publicul cel mai receptiv la a 
semenea genuri de reprezentaţii? 
doi: spectacolele constituie un rea! 
sprijin elevilor şi şcolilor, un mij
loc în educarea artistică, în forma
rea gustului In şi peniru teatru; trei: 
peste doi-trei ani elevii de azi vor 
fi oamenii de artă de mîine — ac
tori, critici, regizori, vor forma ma
joritatea spectatorilor dintr-o sală 
de teatru.

Discuţie consemnată de 
C. BLOOS

La cercul electro-radio al Casei pionierilor din Sibiu, „bobocii“ 
primesc, din partea profesoarei Dana Elecheş, primele explicaţii 
referitoare la modul de funcţionare a unui radio-receptor simplu

Foto: FRED NUSS

Orientarea profesională
(Urmare din pag. I)

Prin dinamismul şi supleţea cu ca
re îşi îmbracă întregul proces de 
transmitere a cunoştinţelor, prin 
modul cum ştie să mobilizeze fac
torii de convingere, prin pasiunea 
cu care . predă, prin „trăirea“ a 
ceea ce spune, prin ingeniozitatea 
cu care îşi brodează mijloacele ca
re îi stau la îndemînă, îşi va pu
tea realiza scopul.

Aplicaţiile practice realizate în 
scopul verificării şi întăririi fun
damentului ştiinţific şi tehnico- 
aplicativ al cunoştinţelor teoretice 
duc la antrenarea elevilor la o 
muncă încordată, atrăgătoare, cu o 
înaltă semnificaţie etică1 şi moral- 
prlitică. Aceste lecţii oferă prin 
conţinutul lor posibilitatea ataşării 
elevilor faţă de ceea ce învaţă si 
le trezeşte simţul responsabilităţii 
sociale pentru mai tirziu. Ele cre- 
eşză posibilitatea punerii elevului 
în situaţia de a-şi descoperi şi ve
rifica singur priceperile şi deprin
derile, de a constata dacă ceea ce 
cunoaşte în acest domeniu îi poa
te crea siguranţa de a se descurca 
în anumite probleme şi, astfel, el 
singur să-şi asigure reuşita.

Lecţiile de fizică, chimie, biolo
gie trebuie să se desfăşoare în la
borator; însoţirea predării unor 
lecţii de filme sau diapozitive, lu
crări de laborator, vizite la dife
rite întreprinderi, excursii sau al
te mijloace auxiliare de informare 
contribuie la adîncirea cunoştinţe
lor elevilor, la lărgirea sferei lor 
de cunoaştere.

Pînă la apariţia unor monogra
fii profesionale care să stea lâ dis

poziţia cadrelor didactice, a fami
liilor şi elevilor, profesorii îşi vor 
putea culege informaţiile printr-o 
serie de alte mijloace (discuţii cu 
specialişti, lecturi, articole şi ima
gini din ziare şi reviste, radio, te
leviziune etc.), care pot aduce o 
contribuţie apreciabilă la realiza
rea unui sistem unitar, pot deschi
de noi orizonturi de cunoştinţe, 
generînd şi dezvoltînd interesele 
profesionale ale elevilor.

O deosebită importanţă în orga
nizarea informaţiilor despre pro
fesiuni o pot avea cercurile de 
specialitate care pot constitui mij
loace educative puternice şi în ve
derea alegerii profesiunii. în ca
drul cercurilor are loc procesul de 
dezvoltare a priceperilor şi deprin
derilor elevilor. Condiţia esenţială 
în această direcţie este ca activită
ţile în cadrul lor să fie cît mai 
independente şi mai atractive. Este 
important ca în munca elevilor să 
se introducă unele elemente de 
creaţie, care constituie o condiţie 
importantă pentru dezvoltarea şi 
educarea trebuinţei lor de a mun
ci.

Am dori ca în ansamblul acţiu
nilor şcolare care contribuie la 
formarea tinerilor şi la integrarea 
lor socială, acţiunile de orientare 
şcolară şi profesională — din con
siderente economice, sociale şi cul- 
riirale — să aibă în toate şcolile 
din judeţul nostru o pondere im
portantă, astfel încit în viitorul 
apropiat, la sfirşitul şcolarităţii, e- 
levii să fie capabili a-şi directions 
singuri drumul în viaţă.
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TEATRU
La Cisnădie, ora 20,00, spectacol cu 

piesa Răzbunarea sufleurului, susţinut 
de un colectiv al Teatrului de stat 
din Sibiu.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Degetul de fier (fe

rele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00;
21,00); ARTA: Ghici cine vine ia cină? 
(ferele 9,30; 12,00; 15,30; 18,00; 20,30); 
TINERETULUI; Argoman superdiabo- 
iicu! (orele 10.00; 12.00; 14,30; 16.30; 
13,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE: Aşteaptă 
pină se întunecă (orele 10,00; 14,00; 
10,00; 18,00 şi 20,00); INDEPENDEN

ŢA; Flacăra olimpică (orele 11,00;
14.30; 16,30; 18,30; 20.30),

MEDIAŞ: PROGRESUL; întoarcerea 
dr. Mabuso (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16.30; 19,00; 21,15); TINERETULUI:
fredy şi cîntecul preriei (orele 10,00; 
16,30; 18,30; 20,30); UNIREA: Simpati
cul domn „R” (orele 10,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Vinătorul 
de căprioare (orele 11,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Această femeie
(orele 10,00: 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Urmărirea (orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Adio Texas (orele 
17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI; Roşu şi auriu
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Valea păpuşilor (orele 17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea

La voia» — emisiune pentru 
conducătorii auto.

18.20 Căminul.
19.15 Transmisiune directă * tra

gerii- Loto.
19.20 1001 de seri. Emisiune pen

tru cei mici.
19,30 Telejurnalul de seară.
20.00 Reflector.
20.15 Film artistici Roşu şi auriu. 

Producţie a studiourilor po
loneze.

21.50 Mai aveţi o întrebare? Ho
meopatia şi Acupunctura — 
pro şi contra.

22.50 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii. •

TIMPUL

Cadru din filmul Roşu şi auriu

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vremea devine schimbătoare 
cu ceTul mai mult acoperit. Tempo
rar va ploua slab. Vîntul va sufla 
slab pînă la potrivit din sectorul 
vestic. Temperatura în uşoară scă
dere. Minimele vor fi cuprinse între 
zero şi 3 grade, iar maximele vor 
oscila între 7 şi 10 grade. Dimineaţa 
ceaţă.

$ a h  Dezlegarea exerciţiului XX
"Am invitat pe cititorii noştri a în

cerca corectarea problemei 280, în ve
derea eliminării dublei soluţii desco
perite de participanţii la concursul 
nostru permanent Aveam în vedere 
posibilitatea unei „reconstrucţii“ foar
te simple.

Spre surprinderea noastră însă, am 
primit propuneri de corectare destul 
de variate, unele din ele schimbind 
însăşi schema originalului, chiar eu 
preţul introducerii unor defecte de 
construcţie ca: plecarea nebunului alb 
de sub bătaia pionului negru, luarea 
regelui negru unui cîmp de refugiu 
(lăsat în poziţia iniţială), crearea prin 
cheie a unei ameninţări „scurte“, 
dual la mutarea a doua, sau intro
ducerea figurilor albe grele (D şi T).

Faţă de această gamă neaşteptat de 
variată a propunerilor, care impu
ne o oarecare gradare a penalizărilor, 
ne-am decis să acordăm pentru cea 
mai bună reconstrucţie un punct in 
plus peste punctajul anunţat iniţial.

Astfel, considerăm drept cea mai 
bună reconstrucţie, suprimarea Pg7 şi 
adăugarea unui P alb la g4 (vezi dia
grama).

(280). Reconstrucţie 
(după S. Limbach)
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2X (7+5)
Această reconstrucţie a fost propu

să de V. lonesca (P. Neamţ!, N, 
Gberan şi B, Săvulescu (Bucureşti). 
Am mai primit o propunere intere
santă de la C. Herţa (Bucureşti), ca
re a reuşit să reducă numărul rie pie
se la 11 (Rh2, Nd6, Cd4, Pd3, f3, f4, 
g4, g5 — Rh4, Pe5, g6). Tuturor acor
dam eîte 4 puncte.

C. Albişoru, D. Hristenco, V. Petro- 
vici, P. Popa şi M. Stoica (toţi din 
Bucureşti), precum şi M. Hojda (C. 
Moiseiu), A- Moldovan (Timişoara) şi 
A. Sperdea (Hunedoara) au propus 
Înlocuirea pionului g6 prin N negru, 
ceea ce elimină „dubla“ (1.CÍ5+? N: 
fa 2.g6 Nh3+ sau Ng4 ! — dual!), dar 
introduce un dual in soluţia autoru
lui (l.Ne7 d:e3 2.f5 sau f:e5). Tutu
ror le acordăm cite 3 puncte.

Gh. Bolocan (Oraviţa), Gh. Chele- 
men (Sîngeorgiu de Pădure), V. Or
gies (Sighetul Marmaţiei) şi C. Pa- 
raschiv (Bucureşti) sínt penalizaţi cu 
cite un punct, deoarece au propus 
diferite reconstrucţii mai puţin reu
şite, avînd unele din defectele de 
construcţie menţionate mai sus, pen
tru care le acordăm câte 2 puncte.

V. Vermester (Sighetul Marmaţiei) 
a făcut o propunere şi mai puţin reu
şită — penalizare 2 puncte.

A. F. I.

el — pot aprecia neseriozitatea, 
lipsa de răspundere, de solicitu
dine faţă de cei de pe urma că- 

îşi încasează salariile, 
de la atelierul din 
al cooperativei „Teh

nica nouă“.

rora 
lucrătorii 
Cisnădie,

Necazuri mari pentru 
un „ecran mic“

De aproape două luni Constan
tin Comşa din Cisnădie şi-a dus 
televizorul la atelierul de repa
raţii al cooperativei „Tehnica 
nouă" din localitate. Ca simpto- 
me: o dungă luminoasă orizonta
lă brăzda micul ecran. în rest 
aparatul, cel puţin aşa i s-a spus 
omului, e bun. După ce în repe
tate rînduri C. Comşa s-a dus la 
atelier să-şi ridice aparatul re
parat şi s-a întors fără el, a in
tervenit la Sibiu Ia sediul coo
perativei unde a reclamat cazul 
tovarăşilor de la producţie. Drept 
urmare aparatul a fost transpor
tat din Cisnădie la Sibiu şi după 
cîtva timp înapoi. Acum C. 
Comşa şi-a ridicat, în sfîrşit a- 
paralul — dunga orizontală de 
pe micul ecran a dispărut, dar 
imaginea e slrimbă şi sonorul 
defect. în finalul scrisorii adre
sate ziarului, C. Comşa se scuză 
că nn are calitatea de a aprecia 
competenta celor ce se ocupă cu 
reparatul televizoarelor la atelie
rul din Cisnădie, „însă — scrie

La autobuzele 
medieşene

Din Mediaş sintern sesizaţi că
la o serie de mijloace de tran
sport în comun (autobuze 
LR.T.A. sau cele apartinînd 
I.G.O.) se găsesc lipite pe gea
muri sau în interiorul caroserii
lor fel de iei de fotografii decu
pate din reviste mai puţin reve- 
rentioase care prezintă „staruri“ 
în posturi extrem de penibile. Pe 
zi ce trece, se spune cu justifi
cată îngrijorare în scrisoarea 
semnată de I. P., numărul acestor 
„exponate", puse ostentativ de 
şoferi la vederea publicului, 
creşte spre hazul unora, dar în 
detrimentul bunului gust şi al e- 
ducaţiei tinerilor.

Nu este cazul să se stabilească 
o anume conduită în treaba a- 
ceasta? Şi dacă se simte nevoia 
ca mijloacele de transport in co
mun să fie tapetate cu fotografii 
se pot găsi 1001 de imagini de
cente şi educative totodată.

*

Un spaţiu pentru 
voeile apolzenilor

H.M.. care semnează o recentă 
scrisoare trimisă redacţiei noas
tre, ne roagă să întrebăm Consi
liul popular al comunei Apoldu

de Sus cum sprijini activitatea 
cultural-educativă de masă desfă
şurată de căminul cultural pen
tru că la cererea mai multor ce
tăţeni nici pînă acum nu s-a pus 
la dispoziţie spaţiul necesar 
pentru repetiţiile formaţiei co
rale. „Camera afectată acestei 
activităţi există. Ea este situată 
în clădirea cinematografului, deci 
într-o clădire a comunei. Nu se 
ştie cum şi cine a aprobat ca a- 
cest spaţiu să fie transformat in 
magazie. în momentul de faţă 
I.A.S.-ul din comuna noastră de
ţine în încăperea respectivă şap
te baloţi de fier lipsind astfel un 
număr însemnat de săteni de po
sibilitatea de a-şi aduce contribu
ţia la activizarea formaţiei co
rale".

Precis se numeşte 
tonomat ?

Aşa ne întreabă un turist in 
trecere prin Sibiu, referindu-se 
la aparatul instalat la barul res
taurantului „Împăratul romani
lor". Turistul respectiv se întrea
bă ce rost are această maşinărie 
care înghite bani şi nu face ni
mic, nici măcar zgomot. Înghite 
în sec cum s-ar spune şi consumă 
curent electric degeaba.

„Întrucît au mai fost cazuri 
asemănătoare, tonomatele insta
late in restaurante fiind de mul
te ori inutilizabile — se spune 
în încheierea scrisorii — propun 
sau scoaterea lor din localuri 
sau avizarea cetăţenilor de sta
rea în care se găsesc".

Rubrică redactată de 
AL. IONUŢ

Un a» a l m otociclism ulu i

Ion Bobîlneanu
Totul a început în toamna anului 

1956, cind rezultatele meritorii obţi
nute in competiţiile de moto-cros ţi
nute în oraşul de la poalele Tîmpei 
i-au conferit îndreptăţite satisfacţii. 
Sezonul competiţional 1967 se anunţa 
şi mai fructuos. Ion Bobîlneanu a 
reuşit întotdeauna să-şi înscrie nu
mele printre cei mai buni alergători 
şi uneori chiar să domine. Aceasta 
este nota în care se vor înscrie şi 
competiţiile anului 1968.

Anul 1969 îl va aduce în mijlocul 
motocicliştilor de la asociaţia sporti
vă Voinţa Sibiu. S-au legat prietenii, 
s-au întocmit pla
nuri de antrena
ment, în urma că
rora a început o 
aruncă asiduă. Noul
sport pe care s-au ............................
profilat mfetocicliştil de la Voinţa — 
dirt-track — cerea multă îndemînare, 
mult curaj şi tot atîta muncă.

Toamna anului 1969 marchează de
butul lui Ion Bobîlneanu în două 
competiţii internaţionale de dirt-track, 
care îl vor situa pe locul 6, debut 
destul de promiţător. îndrumat de 
antrenorul voluntar al secţiei, Con
stantin Cărăbulea, îşi continuă antre
namentele

Odată cu primele semne ale primă
verii lui ’70 au început şi primele 
concursuri de dirt-track. Ion Bobîl
neanu urcă mereu pe podiumul în
vingătorilor. Victoria obţinută în con
cursul internaţional organizat la Si
biu, în 6 august, va atrage atenţia 
Federaţiei Române de Motociclism, 
care îi va confirma participarea la 
mai multe concursuri în străinătate.

Aşa se explică faptul că în 13 sep
tembrie îl găsim pe lista participan
ţilor la concursul internaţional al ce
lor 4 ţări, organizat la Zagreb da clu-
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bul sportiv Auto-Remetinez, Confir- 
mînd calităţile de as al dirt-track- 
ului, Bobîlneanu reuşeşte o frumoa
să performanţă — locul I — din cei 
16 concurenţi participanţi.

La 20 septembrie, Federaţia Bulga
ră de Motociclism organizează, pe 
pista special amenajată din Sofia, un 
concurs internaţional, la care sínt in
vitaţi sportivi din 6 ţări. Sibianul nos
tru a urcat din nou pe podium, du
pă doi alergători sovietici, de 3 ori 
campioni mondiali.

Concursul desfăşurat la Viena, în 
organizarea O.M.S.C., la 10 octom

brie. la care au 
participat sportivi 
din 4 ţări, a însem
nat pentru Ion Bo
bîlneanu un bine-
merjtat ioc secund.

Imediat după concurs, începe un 
maraton automobilistic spre Italia un
de, la Udine, la 11 octombrie, s-a 
desfăşurat un concurs internaţional 
ia care au fost invitate 3 ţări. Se pa
re că sibianul ar fi trebuit să ocupe 
locul doi, dacă nu ar fi intervenit 
manşa de departajare. Dar spunin- 
du-şi cuvîntul şi oboseala cauzată de 
conducerea automobilului o noapte 
întreagă fără întrerupere si neacomo- 
darea totală cu pista de piatră şi ni
sip, Bobîlneanu este nevoit să cedeze 
locul doi.

La reîntoarcerea în ţară după a- 
cest fructuos turneu în străinătate în 
cáré motociclismul românesc a urcat 
pe cele mai înalte trepte, Federaţia 
Română de Motociclism i-a acordat 
lui I. Bobîlneanu înaltul titlu de 
maestru ai sportului. E o răsplată 
a talentului şi abnegaţiei cu care se 
pregăteşte zi de zi.

N. IVAN

întreprinderea de prefabricate
şi elemente de construcţii Braşov
angajează de urgenţă, pentru balastiera Sebeş-Olt:

— 2 ŞEFI DE M ANEVRĂ
— 1 MECANIC DE LOCOMOTIVĂ.

Cei interesaţi se vor adresa prin telefon la sediul balas
tierei Turnu Roşu nr. 7 sau la biroul personal al 
I.P.E.C. Braşov, telefon 2 25 65.

>\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\^

Întreprinderea de construcţii f 
montaj a judeţului Sibiu

str. Morilor nr. 51
angajează:
M UNCITORI NECALIFICAŢI IN  VEDEREA 
CALIFICĂRII PR IN  CURSURI DE SCURTĂ 
DURATĂ, ÎN  MESERIILE DE:

— ZIDAR
— DULGHER
— FIERAR BETONIST.

Solicitanţii trebuie să fie absolvenţi ai şcolii generale.
Se asigură cazare gratuită. I^v\\\\\\\\\\\\\\\\\\\\XCă\\\N\\\\\\\\^^^^

întreprinderea industrială AMET
str. Kogălniceanu nr. 1, Sibiu

angajează:
— MERCEOLOGI PRINCIPALI ÎN  METALURGIE
—  INGINER PRINCIPAL METALURGIE
—  LĂCĂTUŞI MECANICI.
Informaţii suplimentare se pot obţine la biroul per
sonal.

Combinatul d e  exploatare şi 
industrializare a  lemnului Sibiu
angajează de urgenţă:

— TÎMPLARI
— M UNCITORI NECALIFICAŢI. 

Informaţii la serviciul personal, telefon 2 0Ö60.
»air»*aawxwBiiiJaaaaa.aa ■ ■ VVVrjTXJtJIJlJ

Pierdut marţi 23 octombrie, în drum spre Piaţa de vechituri, 
cu 3 chei în 2 verigi. Predaţi str. Nouă 39. Bună recomnensă

\
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0  comisie economică cu un Perioada optimă s-a terminat
program de activitate eficient

în activitatea sa 'politica co
mitetul de partid de îa întreprin
derea „Flamura roşie“ se spriji
nă pe cele trei comisii pe pro
bleme: organizatorică, de propa
gandă şi economică. Ele sínt for
mate din membrii comitetului de 
partid şi alti membri de partid 
cu funcţii de răspundere în între
prindere.

Referindu-mă la comisia econo
mică aş'vrea să arăt'că  ea se 
compune din 9 ingineri, 3 econo
misii şi 2 tehnicieni. Atribuţia 
principala a acestei comisii, în
fiinţată in trimestrul II 1969, este 
să sprijine comitetul de partid 
la traducerea în viată a sarcini
lor economice trasate de condu
cerea superioară de partid. Sti
lul de muncă folosit este bazat pe 
programe trimestriale de activi
tate, care cuprind măsuri cu ter
mene de realizare şi responsabi
lităţi precise, grupate în 3. capi
tol*: probleme de urmărire, pro
bleme de studiu şi probleme de 
analiză.

Activitatea comisiei este în
dreptată spre rezolvarea proble
melor care condiţionează realiza
rea indicatorilor economici can
titativi şi calitativi, atît clin pla
nurile curente (lunare şi trimes
triale) cit şi din cele de perspec
tiva constituind un sprijin efi
cient atît pentru comitetul de 
partid cit. şi pentru comitetul de 
direcţie. De altfel, programul de 
activitate al comisiei economice 
este extras din planul de muncă 
al comitetului de partid cit şi u- 
néle sarcini .proprii, specifice.

Dintre problemele mai impor
tante abordate şi rezolvate de 
comisia economică, în anul cu
rent, putem menţiona: urmărirea 
traducerii în viată a legii calită
ţii $i a legii contractelor, reali
zarea indicatorului de folosire a 
toridului de timp la nivel de cel. 
puţin 95 la sută; studiul privind 
reducerea consumului de metal 
şi masă plastică în vederea în
deplinirii sarcinii trasate de ple

nara partidului din decembrie 
1969; studiul şi analiza indicato
rilor de plan prevăzuţi pentru
1971 şi pentru întregul cincinal 
în vederea îmbunătăţirii acesto
ra; analiza rezultatelor lucrări
lor de contractare cu industria 
textilă şi stabilirea de măsuri 
concrete în vederea asigurării 
realizării planului pe 1971 din 
prima lună a anului.

Studiile şi analizele menţionate, 
elaborate de membrii comisiei e-

Din experienţa 
comitetului 

de partid de la 
„Flamura roşie"

conomice, au avut în vedere în
totdeauna obţinerea de eficiente 
economice. Ca urmare a rezol
vării problemelor cuprinse in 
programele de activitate, membrii 
comisiei economice şi-au adus 
contribuţia la realizarea şi de
păşirea indicatorilor de plan pe 
cele 3 trimestre. Astfel, produc
ţia globală şi productivitatea 
muncii au fost realizate în pro
porţie de 102 'la sută.

Comisia economică şi-a îndrep
tat atenţia şi spre rezolvarea li
nei probleme destul de impor
tante cum ar fi aceea a reducerii 
importului de maşini şi utilaje. 
Astfel, în urma unor studii şi fi
nalize au fost proiectate şi rea
lizate o serie de utilaje şi insta
laţii destinate creşterii capacită
ţilor de producţie a întreprinde
rii. Dintre acestea aş menţiona 
realizarea unei instalaţii de cosi
torit sîrmă pentru cocleţi, a unei

maşini de canelat şi presat cape
te la tuburile textile din hîrtie şi 
o maşină de rectificat strmă pen
tru spete, economisind în felul 
acesta o sumă însemnată în lei 
valută.

Un sprijin deosebit în privinţa 
perfecţionării stilului nostru de 
muncă şi a problemelor ce au 
stat în atenţia comisiei economi
ce l-am primit pe tot parcursul 
activităţii noastre din partea Co
mitetului municipal de partid, iar 
pentru a împărtăşi din experien
ţa noastră şi altor comisii, aces
ta a organizat în luna august un 
schimb de experienţă la care au 
participat secretarii comitetelor 
de partid, responsabilii comisii
lor economice, organizatorice şi 
de propagandă din majoritatea 
unităţilor economice sibiene. 
Schimbul de experienţă, prin 
multitudinea de probleme care au 
constituit fondul discuţiilor, s-a 
bucurat de aprecierea unanimă.

Comisia economică din Între
prinderea noastră îşi propune ca 
în viitor să-şi desfăşoare activi
tatea în trei direcţii principale 
amintite la începutul articolului. 
Programele de activitate vor cu
prinde teme privind ritmicitatea 
producţiei, realizarea măsurilor 
din pianul M.T.O., îmbunătăţirea 
indicelui de folosire a utilajelor, 
sporirea productivităţii muncii, 
organizarea punerii în funcţiune 
a secţiilor cuprinse în planul de 
investiţii, analiza situaţiei acope
ririi planului cu comenzi, analiza 
indicatorilor de plan pe anul 
1971 şi pe cincinal şi propuneri 
de îmbunătăţire.

Consider că, muncind în felul 
acesta va fi atins scopul comisiei 
economice ca organ de lucru cu 
sarcina să- contribuie la urmări
rea, analizarea, studierea şi soluţio
narea problemelor tehnice şi e- 
conomice din întreprindere,

Ing. IOSIF HÜBNER 
şeful comisiei economice a 
comitetului de partid de la 

„Flamura roşie" Sibiu

/ •

Materiale de construcţie prin C.E.C.
In numărul precedent ne-am ocu

pat de măsurile deosebit de impor
tante pe care le-a luat statul nosi.ru 
privind acordarea de credite popu
laţiei pentru construirea de locuinţe 
proprietate personală. Pentru a sub
linia şi alte mijloace şi rezultate bu
ne în .această direcţie, ne-am adresat 
rijrectórului filialei C.E.C., Sibiu, Ion 
Ţifrea:

— In afara formelor de creditare 
pe care le asiguraţi, in materie de 
satisfacere a dorinţei cetăţenilor de
«■şi construi o casă, ar mai exista

.şi alte „variante"?
— Desigur, şi una dintre cele mai 

importante este libretul cu ( îştiguri 
în materiale de construcţie, o formă 
de cîştig pe care Casa de Economii 
o acordă din toamna lui 1968.

— Dacă aţi vrea să daţi cititorilor 
„cjteva amănunte...

— Cecurile de această natură se 
emit pentru o suma fixa de 1 000 
lei, iar prin tragerile la sorti trimes
triale se acordă cîştiguri fixe in su
me de la 5 la 20 mii lei. Cu banii 
astfel obţinuţi, clştigătorul poale

să-.ţi cumpere materiale de construc
ţie (cărămidă, ţiglă, ciment, cheres
tea etc.), avînd prioritate la procu
rarea lor, pe baza unei adeverinţe 
pe- care o eliberăm.

— Banii pot fi folosiţi şt în alte 
scopuri?

— Desigur.
— Vreţi să ne daţi cîteva nume 

de cîştigatori.
— Maria Crişan din Cisnădie, str. 

1 Mai şi I. Schneider din Nocrich, 
nr. 84, sínt doar doi, cei mai re
cenţi.

V. D.

(Urmare din pag. I)
i ------------------------ '

griului. Cu o condiţie (esenţială) în
să: semănătorilor să li se asigure 
fiont larg de lucru. Aceasta depinde 

1 numai de capacitatea organizatorică 
I a oamenilor care conduc destinele 

„ i unităţii. Este drept, importante for
te de lucru erau mobilizate la pre
gătirea patului germinativ: trei trac
toare discuiau în acelaşi hotar,. în 
care lucrau semănătorile, Iar alte 6 
tractoare efectuau arături în hota
rul „Grofu*. In aceste condiţii se 
pare că în următoarele zile ritmul 
la însămînţări va fi accelerat ş i ' la 
Blăjel, ceea ce înseamnă că factorii 
de conducere şi-au intensificat şi ei 
activitatea în aceste zile.

Se pare că de asigurarea unui 
front cit mai larg de lucru pentru 
semănători se preocupă — cu mai 
mult simt de răspundere decit au 
făcut-o pînă acum — şi mecaniza
torii şi conducerea cooperativei a- 
gricole din Boian. Aici, în hotarul 

j „Capul satului", toate cele 17 trac-

Pe urmele m aterialelor  

publicate

„G olurile“ de  la f îş i ile  
cu  goluri s - a u  a c o p e rit

In urmă cu clteva zile am primit 
pe adresa redacţiei răspunsul comi
tetului de direcţie al întreprinderii 
de industrie locală MACO. Sibiu 
la articolul „Mai multe „goluri“ de
cit fîşii". După cum sintern infor
maţi, „analizind articolul, conduce
rea întreprinderii a dispus luarea 
unor măsuri care sa ducă la înlătu
rarea completă a deficientelor sem
nalate şi la creşterea substanţială 
a producţiei de fîşii cu goluri". A- 
mintim doar citeva din aceste mă
suri: completarea formaţiilor de lu
cru pe 3 schimburi pentru linia de 
fîşii mari de 4 şi 5 metri, adapta
rea maselor vibrante din hala de 
prefabricate împreună cu tunelela 
de aburizare pentru producerea de 
fîşii cu goluri mici de 2 şi 2,6 metri 
etc. De menţionat că efectele rezul
tate ca urmare a acordării atenţiei 
acestui aspect nu s-au lăsat aştepta
te. Producţia a crescut de la 
4 033 m p cit era in august, la 9 600 
m p în septembrie, iar planul trimes
trului 111 la fîşiile cu goluri s-a re
alizat Sn proporţie de 107,1 la sută. 
Reuşind să acopere pierderile înre
gistrate în lunile anterioare, colec
tivul de salariaţi la nivel de Între
prindere şi-a înfăptuit planul pe 
cele 9 luni în proporţie de 109,8 la 
sulă. v

In aceeaşi scrisoare, ing. Alexan
dru Bucur, directorul întreprinderii, 
ne asigură că „se vor depune toate 
eforturile pentru realizarea între
gului necesar de fîşii cu goluri pen
tru judeţul Sibiu".

Uzina „Automecanica“ Mediaş realizează astăzi 15 tipuri diferite de caroserii. în fotografie: maşini în faza de finisaj

■Urmare din pag. I)

care zăpezile pot izola diferite 
locuri de muncă, utilitatea brutăriei 
este fără îndoială de nepreţuit. Şi to
tuşi, în pofida acestor treburi ştiute de 
toată lumea, tocmai în ziua în care 
am efectuat, raidul, brutăria se în
chisese şi brutarul — Bucur Cont — 
cu de la sine putere „şi-a luat gea
mantanul" şi a coborît lăsînd bal
tă importanta îndatorire ce o avea. 
în drum l-am întîlnit şi din discuţia 
avută am aflat cu stupoare că mo
tivul pentru care a luat hotărîrsa să 
abandoneze brutăria era că rămă
sese singur, cel cu care lucrase pînă 
atunci plecase să-şi satisfacă servi- 

■ ciul militar şi în noua conjunctură 
Bucur Cont nu mai vroia să rămî- 
nă.

înttmplarea reactualizează o în
trebare la care conducerea U.J.C.C. 
trebuie sa dea- un răspuns cit mai 
concret şi cit mai. . .  persistent în 
urmările sale practice. Mai ales In 
situaţia în care este de constatat că 
tovarăşii din conducerea cooperati
vei de consum Sadu minimalizează 
vădit importanta acestei chestiuni. 
Ar mai putea intra în discuţie şi 
alte aspecte chiar dacă unele, luate 
separat, pot părea minore. Bunăoară, 
disciplina unor salariaţi este o no
ţiune destul d o ... încăpătoare. Atit 
de încăpătoare îneît un gestionar 
(magazinul din punctul Căprăret) nu 
deschisese magazinul în ziua raidu
lui nostru, fiind plecat (probabil la 
Tălmaciu). E important acest deta
liu? Este, dacă ne gîndim că un 
muncitor forestier, pentru a-şi face 
cumpărăturile cunoscînd orarul uni
tăţii, putea lua drumul. . .  Căprăre- 
tului — drum de zeci de km — pTer- 
zjnd ore intregi.

La ce l. mai îndepărtat punct ali
mentar de pe Valea Sadului — Roz- 
deşti — aprovizionarea cu alimente 
pentru un mare număr de muncitori

car* lucrează la Contiu, Niculeşti, 
Bătrlna şl în alte guri de exploata
re se face ritmic dar, tot aşa ca şi 
in alte părţi, cu destule carenţe în 
ceea ce priveşte varietatea sortimen
telor şi cantităţile. Din comanda 
4 983, numai jumătate din articolele 
cerute au fost onorate de depozit. 
In rest, magazinul gestionat de pes
te 10 ani de I. Luca este bine în
grijit, mobilierul modern (tejghele 
şi rafturi din melamină etc.), iar

general, lasă mult de dorit. Maga
zia spaţioasă ar putea folosi ca bază 
de aprovizionare şi pentru celelalte 
unităţi aflate mai în sus pe Valea 
Sadului (Sădurel, Dudaş, Rozdeşti) 
şi cu puţină preocupare U.J.C.C. ar 
putea organiza asemenea puncte de 
tranzit al mărfurilor pe toate văile 
unde se găsesc muncitori forestieri. 
Cele existente la ora actuală (la 
Gura Rtului, Sadu, Rîul Vadului) ni
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la  munte se simte un re
viriment in aprovizionare...
respectarea riguroasă a programu
lui, servirea exemplară satisfac pe 
deplin pretenţiile cumpărătorilor.

O schimbare pozitivă am întîlnit 
ia magazinul din Dudaş căruia pînă 
nu de mult îi lipseau sortimentele 
de bază (conserve şi preparate de 
carne, zarzavaturile, dulciurile, arti
colele de îmbrăcăminte de strictă 
utilitate — cisme de cauciuc, hai
ne vătuite, bocanci). Toate acestea 
— şi în plus un bogat sortiment de 
produse agroalimentare — se aflau 
în rafturile şi magazia unităţii din 
Dudaş.

La Valea lui Ivan funcţionează 
o unitate mare a cooperaţiei dp 
consum. Gestionarul loan Onet tre
buie să se străduiască mai mult 
pentru o aprovizionare mai variată 
cu conserve şi preparate. De ase
menea, spaţiul ce-i stă la dispoziţie 
este prea puţin folosit, iar rinduiala 
din rafturi, aspectul comercial, în

se par prea îndepărtate de punctele 
de desfacere şi, oricum, în cazul u- 
nor zăpezi abundente în timpul 
iernii, acestea rămln izolate, în im
posibilitate de a mai primi mărfuri 
de jos.

Privitor la activitatea merceolo
gilor, a conducerilor unor coopera
tive care au în subordine magazine 
pentru aprovizionarea punctelor de 
exploatare forestieră şi chiar a unor 
gestionari, sínt, de asemenea, cîte
va lucruri de sesizat. Ne servim de 
un exemplu concret. In 12 octom
brie (nota de comandă nr. 10 328), 
gestionarul N. Nedelcu din punctul 
Sterpu, solicita vreo 10—12 sorti
mente de mărfuri din sectorul me- 
talo-chimice (ligheane, farfurii, căni, 
pahare), baterii electrice, luminări. 
In 20 octombrie nota nu era ono
rată. Formele fuseseră Întocmite dar 
merceolagii din Tălmaciu, deşt tre

cuseră de 3—4 ori pe acolo, nu bi- 
nevoiseră să- ridice marfa. Uitaseră 
(?!). Ne raliéin părerii unui tovarăş 
de la depozit care ne spunea că 
respectivii merceologi n-ar fi uitat, 
dacă ar fi avut de ridicat aragazuri 
ori alte mărfuri de mare cerere. Ba 
ar fi fost chiar deosebit de insistenţi, 
interesaţi... Fiind, însă; vorba de 
nişte banale farfurii, ligheane şi lu
minări interesul lor a fost minim.. 
Mai ales că (apropo de luminări) 
dumnealor nu stau la Sterpu, unde 
noii veniţi au nevoie urgentă de a- 
semenea articole în situaţia în care 
pot rămâne oricînd în beznă din 
cauza defectării vreunui grup elec
trogen. De altfel, aceeaşi era şi op
tica gestionarului secţiei metalo-chi- 
mice din depozit, Konrad Iainek, 
care trecuse cu vederea luminările. 
(„Ce, domnule, luminări? De fapt 
nici nu am din cele cerute, ci de 
alt fel, mai mici").

Am insistat asupra acestor împre
jurări pentru a atrage atenţia con
ducerii IJCOOP să controleze mai 
atent modul cum îşi iac datoria sa
lariaţii din subordine. Şi, mai ales 
pentru că eforturi meritorii şi re
zultate de reală pondere şi valoare 
pot fi umbrite de nepăsarea şi ne
glijenta unor „responsabili“ care se 
cred factotum la masa la care în- 
vîrt hîrtiile, comenzile, notele. . .  
Există, după cum ne-am convins, 
permanente contacte între U.J.C.C., 
conducerea C.E.I.L. şi sindicatul de 
aici, în scopul înlăturării oricărei 
discordanţe între cerinţe şi satisfa
cerea lor. Pînă la 15 noiembrie, 
U.J.C.G. şi-a propus să asigure a- 
provizionarea de iarnă a tuturor 
punctelor forestiere. Nu ne îndoim 
că aşa va fi. Rămîne doar ca aspec
tele sesizate, ca şi cele care vor mai 
fi sesizate, să se bucure de atenţia 
permanentă a conducerii U.J.C.G. şi 
UCK*®?.

toare erau antrenate la fertilizări, e-
fectuarea arăturilor, discuirilor şi 
însămîntărilor. La data de 22 X a.c. 
arătam că din cele 17 tractoare exis
tente, doar 12 erau în stare de func
ţionare. Iată că azi, pentru a ne (şi 
a-şi) dovedi că se poate, mecaniza

torii din Boian şi-au luat rolul în 
serios (cum, de altfel, era cazul s-o 
facă mai demult). Tractoriştii Ion 
Surdu II, Ion Cucerzan şi Ion Du
ma lucrează din plin la semănat, 
în timp ce colegii lor Ion Haşu, ion 
Banea, Ion şi Gheorghe Popa, cu 
grapele cu discuri le asigură front 
de lucru. Un alt mecanizator, Ion 
Spătaru, dădea zor cu aplicarea su- 
perfosfatului, în timp ce nouă 
U.T.O.S.-uri lucrau la arături. Era o 
activitate bine organizată, pentru ca
re inginerul şef al unităţii, Stelian 
Mihalache şi preşedintele Gheorghe 
Munteanu merită să fie remarcaţi.

La Boian mai rămîn însă de se
mănat cu griu încă 250 ha. La aceas
tă lucrare se realizează acum o vi

teză zilnică de 24—25 ha. Este drept, 
există arături pe încă 100 ha, mal\ 
este o suprafaţă de 130 ha teren 
eliberat, unde se pot efectua ferti
lizările, arăturile şi discuirile. Dar 
acum, ca şi cu o săptămînă în ur
mă, cooperatorii din Boian lucrează 
lot la loturile lor personale, iar pre
şedintele Gheorghe Munteanu ne-a 
spus, ca şl cu şapte zile în urmă: 
„de luni intrăm cu toate forţele la 
recoltarea porumbului*.

Cînd va fi eliberat terenul de pe 
cele 20 ha cu porumb unde urmează 
a fi semănat griul? Oare la Boian 
se va prelungi semănatul griului pi
ni în 10—20 noiembrie?

Iată probleme asupra cărora con
ducerea unităţii trebuie să reflecte
ze mai profund, pentru a li se găsi 
operativ o soluţionare eficientă, pe 
măsura capacităţii organizatorice de 
care — în multe ocazii — atît in
ginerul şef, cit şi preşedintele şi 
brigadierii de cimp de la Boian au 
dat dovadă.

Despre organizarea. . .  
organizării muncii
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Pe cîmpul gol, printre două fîşii 
de arătură, un tractor cu remorcă 
trage lingă fiecare glugă de coceni. 
Tractoristul coboară din cabină şi, 
alături de un cooperator, încarcă re
morca. Sintern pe teritoriul C.A.P. 
Bazna, in hotarul „Roră". E o zi 
splendidă pentru lucru in cimp. Ştiam 
că unitatea, deşi trebuie să însă- 
mînţeze cu griu numai 90 ha, pînă 
în ziua raidului realizase doar 55 ha. 
Mai ştiam că este deservită de 5 
tiactoare. De aceea ni s-a părut ciu
dată folosirea unuia din cele cinci 
tractoare la transportul cocenilor, 
cînd la această acţiune puteau fi 
antrenate alte mijloace existente 
(autocamioane, atelaje).

— Cite transporturi aţi efec
tuat azi? ne-am adresat mecani
zatorului Andrei Keiner.

— Ăsta-i al doilea... Lucrăm aici 
pentru că trebuie neapărat să eli
berăm terenul în vederea executării 
arăturilor de însămîntare. După cum 
vedeţi, mai sínt aici, în hotar, cîte
va zeci de glugi de coceni şi mai

este şl sfecla de zahăr, recoltată 
şi netransportată.

— Dar nu era mai bine să se 
organizeze transportul cocenilor 
şt al sfeclei de zahăr în altă zi, 
cînd nu era posibil să lucraţi la 
arături?

— Păi, vedeţi, asta este orqaniza- 
tea muncii ia noi. Pe data de 22 X 
a.c., cînd terenul era încă moale, am 
fost trimis să ar; n-am putut face 
nimic, ba era să-mi stric şi plugul... 
Am pierdut ziua-ntreagă necăjindu- 
mă pe lingă tractor. Dacă mi s-ar 
ii dat ordin să merg la transporturi... 
era altă treabă, adăugăm noi. 
Terenul ar fi  ̂fost eliberat şi încă 
de-atunci, în acest hotar s-ar ii exe
cutat şi arăturile, ba poale şi însă- 

, minţările. Cele treizeci şi cinci de 
hectare, cite mai sínt de semănat 
cu griu la Bazna, ar ii fost „acope
rite".

Dar ceea ce e sigur, rămîne: mun
ca mecanizatorilor, a mijloacelor de. 
transport la cooperativa agricolă din 
Bazna putea fi mai bine... organi
zată. gh . gramter

note

CURIER JURIDIC
ILEANA DRIMBAKEAMj — Sibiu, 

str. Banatului nr. 9. 1) Potrivit pct. 29 
al. 2 din Precizările Ministerului Mun
cii nr. 2038/1968. pentru aplicarea 
Legii 26/19(17 privind concediul de 
odihnă al angajaţilor, unităţile sínt 
obligate ca în cazul încetării rapor
turilor de muncă să acorde compen
sarea în bani a concediului de odihnă 
neefeetuat pe anul calendaristic în 
curs — cota parte — cit şi lichidarea 
anului muncă' 1967. 2) Angajatele care 
au întrerupt activitatea pentru a 
creşte unul sau mai mulţi copii în 
vîrstă pînă la 7 ani, au vechime ne
întreruptă în aceeaşi unitate dacă 
s-au reîncadrat în muncă în termen 
cie 90 zile de la încetarea motivelor 
pentru care nu au mai lucrat, în a- 
ceeaşi unitate sau in altă unitate, 
dacă unitatea la care a lucrat ante
rior confirmă în scris că nu îi este 
necesară. 3) In cazul reîncadrării, 
menţinîndu-vă vechimea neîntreruptă 
în muncă, beneficiaţi de concediul de 
odihnă în anul reîncadrării, durata 
acestuia, corespunzător vechimii în 
muncă, va fi proporţională cu pe
rioadă de la reîncadrare la sfîrşitul 
anului calendaristic respectiv.

PETRE IONESCU — Mediaş, str. 
Păcii nr. 25. Conform pct. IV din 
Anexa VII la H.C.M. 914/1968, anga
jaţilor cărora li s-a desfăcut contrac
tul de muncă în baza art. 20 al. ultim 
din Codul muncii, potrivit H.C.M. 272/ 
1957, H.C.M. 1478/1951 sau H.C.M. 1292/ 
1956 ca măsuri de raţionalizare, li se 
recunoaşte vechimea neîntreruptă în 
aceeaşi unitate, natural dacă s-au re
încadrat în muncă în termen de 90

zile de la data desfacerii contractului
de muncă.

VASILE Cl’RTUŢ, SAMOILA KAS- 
TKNHUBKR şi alţii de la I.J.C.iVI. Si
biu. Conform H.C.M. 317/1970, sporu
rile pentru condiţii deosebite se a- 
cordă potrivit Regulamentului elabo
rat de forul tutelar al unităţii în 
care sínt prevăzute listele cu mese
riile respective. Sintern informaţi că 
întreprinderea dv„ în urma elaborării 
Regulamentului — în care sínt prevă
zuţi şi sudorii — vă acordă drepturile 
respective.

PETRU CREŢOIU — Sibiu, str. Gh. 
Glieorghiu-Dej, bloc 1. In problema 
privind schimbul de locuinţă, vă în
drumăm să vă adresaţi Consiliului 
popular al municipiului Sibiu, servi
ciului de gospodărie locativă.

IOSIF STIEGER — Sibiu, str. Şte
fan cel Mare nr. 50. Drepturile bă- 
neşti—acordate angajaţilor ce se de
plasează în interes de serviciu sínt 
reglementate prin normele nr. 11850/ 
1963 ale Ministerului Finanţelor şi 
fostul C.S.M.S. date în aplicarea 
H.C.M. 822/1959. . Acestea prevăd că 
angajaţilor trimişi să execute lucrări 
de montaje pe şantiere li se acordă 
unele drepturi între care şi indemni
zaţia de şantier. Aceştia vor beneficia 
fie de indemnizaţia de şantier, fie de 
indemnizaţia de deplasare. Intrucît dv. 
nu explicaţi natura lucrărilor şi du
rata deplasării, urmează ca unitatea 
să vă stabilească drepturile la care 
din aceste indemnizaţii aveţi dreptul.

CAIUS CONSTANTINESCU
consilier juridic
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(Urmare din pag. I)

grafieri sau alte miflMfe moderne 
de studiere a timpului de lucru se 
întîlneşle mai rar. Normatorul, ne 
spune secretarul organizaţiei de ba
ză de la secţia marochinărie, Vasile 
Haţegan, ia de la brigadier opera
ţiile şi fazele, cu timpul respectiv, 
îl transcrie şi apoi dă normă. Cum 
se mai poale vorbi deci de o nor
mă bine fundamentată, dacă ea se 
elaborează (cum s-a întîmplat de 
multe ori) după realizarea de pro
duse sau după intrarea lor pe linia 
de fabricaţie? (Ex. articolul 2 384 — 
sacoşe, introdus pe linia tehnologi
că fără model).

De o verificare a normelor pe ba
ză, de studiu, de o elaborare de nor
mative locale, mult mai apropiate 
de condiţiile fabricii, de o urmărire 
mai operativă a modului în care 
normele sínt realizate nu poate fi 
vorba. Nu ne îndoim că peste un a- 
numit timp tinerele normatoare, fă
ră experieţă deocamdată (două sínt 
la curs de specializare la Bucureşti) 
vor ajunge să desfăşoare într-ade- 
văr o activitate de normare multi
laterală. Se ştie doar că acest lucru 
trebuie făcut treptat, alături de oa
meni cu experienţă. La acest lucru 
nu s-a gîndit conducerea combina
tului. Apoi, în cadrul acestui servi
ciu se simte lipsa unui cadru econo
mic cu studii superioare pentru a 
urmări problemele de ansamblu, a e- 
labora anumite studii.

In sarcinile de serviciu ale fiecă
rui normator, un paragraf se refe
ră şi la faptul că fiecare normă tre
buie întocmită şi afişală, spre cu
noştinţa muncitorilor, cu 3 zile 
înaintea introducerii noului model. 
De cite ori s-a respectat acest lucru 
la secţia marochinărie a fabricii „13 
Decembrie", de exemplu? Foarte rar.

Pentru nerespectare se prevedea şi 
o penalizare. Tot rar s-au aplicat 
şi aceste penalizări, care de fapt 
fac parte din condiţiile aplicării no
ului sistem de salarizare.

Multe neajunsuri apar şi datorită 
deselor schimbări ale sortimentelor, 
planificate. Mai rpult, sínt cazuri 
cînd un lot este întrerupt din lipsa 
anumitor accesorii şi reluat după un 
anumit timp. La reluarea execuţiei 
comenzii, de multe ori nu mai sínt 
aceleaşi condiţii, elementele de timp 
stabilite în normă nu mai corespund. 
De asemenea, o urmărire atentă a 
modului de realizare a normelor ar' 
fi dus Ia concluzia că datorită ne- 
inregistrării concrete a orelor da 
stagnare, atît de dese la „13 Decem
brie", apar disproporţii mari între» 
elementele timpului de muncă. Tim
pul operativ de bază scade mult îrt~ 
dauna celui neproductiv. Iată deci 
necesitatea fundamentării normelor, 
transcrierea normativelor adop
tate cu destul de mult timp în 
urmă, de către alte persoane decît 
cele care lucrează actualmente cur 
ele, după normativele departamen
tale.

Sigur că tot ceea ce am prezentat 
în articolul de fată nu este singurul 
motiv al nerealizării înlr-o pondere 
mare a normelor. Am scos în re
lief, din nou, doar deficientele de 
organizare, uşurinţa cu care s-au 
împărţit cadrele pe diferite servicii, 
uşurinţa cu care s-a urmărit apoi 
perfecţionarea cadrelor, fie, ele chiar 
T. A. Cu un singur specialist, care 
este şeful serviciului, la un combi
nat cit 5 unităţi, nu ştim dacă se 
poate coordona corespunzător acti
vitatea de normare. Asupra acestor 
aspecte, asupra consecinţelor neres- 
pectării lor, conducerea combinatu
lui trebuie să reftecteze şi, bineîn
ţeles, să ia măsurile c*le mai cores
punzătoare, mai eficiente.

Ancoraţi-Tă casele!
Nu e poveste. Şi nici de şagă să 

nu vă pară! Prin Sibiu umblă un 
Păcală. Primii gospodari, situaţi 
în imobilul nr. 12 din Piaţa Re
publicii, au şi intrat în conflict 
cu el. Ziua. în amiaza mare, 
unul dintre locatari a fost scos 
din casă vrînd-nevrînd de un 
puşti: „Nene ! Hai repede. Găli
ganii ne-au luat poarta I Ajută- 
mă să-i prind !“ Omul a zîm- 
bit. Cum? Care poartă? Poarta aia 
mare. Şi-a mîngîiat barba. O ade
vărată poartă de cetate. Cine s-o 
ia? A ieşit pînă-n prag. Gura căs
cată a zidurilor vechi l-a făcut să 
tresară. A alergat sute de metri. 
Poarta. Uriaşa poartă fusese urca
tă într-un car si dusă prin cen
trul oraşului ca elefanţii de la 
circ. In căruţ^, un bătrîn. Lasă- 
mă, bre, în pace. Ce poartă? Eu 
nu ştiu nimic. Nişte domni mi-au 
dat-o. N-am nici o formă. Nici 
buletin. Descurcă-te cu ei! Diii!

Dar gospodarul apucă de hăţuri
le cailor.

Stai, mă, omule I Lasă-mi călu
ţii! Du-te la spital. Acolo trebuia 
să mă întîlnesc cu domnii... Omul 
întoarce carul spre imobil. Mai a- 
par, de după colţ, doi bărbaţi. U- 
nul se înfige ca rădăcina unui 
păstîrnac în pămîntul reavăn.

— Ce-ai dom'le, cu noi? Eu lu
crez la Lit.h. Am aprobare...

A venit urgent miliţia cu ma
şina. Poarta a fost pusă la locul 
ei. Cei trei indivizi au fost luaţi 
la miliţie. Cel de la I.L.L., Dorel 
Nanu, a prezentat o hîrtie cum că 
are voie să ia poarta. N-avea nici 
o ştampilă, nimic. Directorul. Mt.TS. 
a rămas trăznit. Era vorba, să fa
că o poartă nouă, cu încpUstături, 
Dar pe cealaltă n-a dat-o nimănui. 
Dorel Nanu. însă, se grfebise s-o 
şteargă el di» inventar. Să nu i-o 
sufle altul.

Ce să mai spunem? Cetăţenii din 
imobilul în cauză sínt păţiţi. Anul 
trecut le-au dispărut nişte robi
nete. Apoi, chiuveta de la spălă
torie. Acum, poarta. Dacă îi vine 
poftă lui Păcală să le priponească 
şi casa, s-o ia cu el ca să nu i-o 
sufle alţii? Ce se fac? J3ar ve
deţi ce vă faceţi şi ceilalţi. Pînă 
una alta daţi fuga la magazin, 
luaţi odgoane şi srficoraţi-vă por
ţile şi casele. Nu se ştie pe cine 
cade... poarta. ,

/  MARIN NIŢA

Hă fac responsabil 
de bloc

M-am hotărît! Mă fac responsa
bil de bloc. Şi nu la oricare. Am 
ales blocul nr. 16 din Hipodrom. 
Pentru ca să pot îndeplini această 
funcţie, am luat toate măsurile 
de rigoare. In primul rînd am în
văţat toate regulile din acele in
strucţiuni sie consiliului popular 
privind respectarea liniştii, ba mai 
mult, m-am băgat şi în legea cir
culaţiei.

Dar să vă povestesc ce am de 
gînd în momentul cînd o să fiu 
investit cu această funcţie. In pri
mul rînd o să urmăresc respecta
rea orelor de linişte, că-s destul 
de puţine şi... săracii locatari. 
Cum, nu le cunoaşteţi?! Păi să 
vi le spun: între 22—6 şi 15—17, 
Mai greu va fi să stabilim ce se 
înţelege prin ore de linişte. Să 
ştiţi că s-a terminat cu actuala 
stare de lucruri. Nu mai admit ca 
numai copiii să fie cei care tre
buie să se încadreze în regulament. 
In perioada susamintită nu are vo
ie nici-vecinul X să-si bată cuie 
în pereţi sau... în talpă, că se au
de; chiar maşina de spălat va tre
bui să se odihnească, şi pentru 
că am avut noi, cei de la blocul 
16 norocul să avem parcare şi un 
bătător de covoare frumos, ca res
ponsabil am să pun piciorul in 
prag de ia început, asupra modu
lui cum acestea sínt folosite. Ce
lui care bate covoare la ora 5 di
mineaţa sau la ora 23 îi voi con
fisca (nu covorul, <ă-i scump) bă
tătorul. De asemenea nu mai dau 
voie să vină bătători de la blocul 
15, că sínt la noi destui. Ce dacă 
bătătorul nostru este mai frumos, 
se poate folosi şi cel de la 15, că 
suportă bătăile.

Nu-i mare parcarea noastră, dar 
tot aşa cum vă spuneam şi de 
bătător, e tare iubită. Am numă
rat aseară 8 maşini mici, de toa
te tipurile, 3 motociclete (cu a- 
taş), tot atîtea motorete, un cai- 
ndon pe care scria J.H.R., o ca
mionetă cu „Pericol de foc“ etc. 
Cînd vrei — şi mai ales cînd nu 
vrei — eîte o reprezentantă din 
acest parc se betegeşte. chiar şi 
în orele de linişte, şi dă-i atunci 
cu probele de motor, şi scoală co
piii. Şi deranjează locatarii... Dar 
în această problemă m-am hotărî 
să cer şi sprijinul sectoristului 
măcar pentru identificarea alto 
maşini decît cele proprietate per 
sonală.

Sint doar cîteva din sarcinii' 
care ml le-am trecut în planul di 
muncă. Pentru ducere la îndepii 
nire în bune condiţiuni voi ceri 
sprijinul colaboratorilor mei -  
responsabilii de scară.

Vedeţi cu cită responsabilităţi 
privesc această funcţie de respon 
săbii?

C. I)

A se face lumina
Pînă acum cîteva luni, în piaţi 

„Vitrometa»“ a existat o unitat« 
aparţinind C.L.F. Mediaş. Datori
tă executării unor lucrări de con
strucţii, clădirea a fost demolată 
Pentru ca totuşi populaţia acestu 
cartier să fie aprovizionată cu le
gume şi fructe a fost înfiinţat ur 
chioşc. Toate lucrurile au mers bi
ne, atît timp cit vînzarea se pu
tea face fără a fi necesară ilumi
narea chioşcului. Acum însă, cine 
ziua este mai mică, vînzătorii sínt 
puşi în situaţia de a închide uni
tatea cu mult înainte de progra
mul stabilit. Cetăţenii sínt nevo
iţi să „bată la uşa“ altor centre 
din oraş.

S-au făcut nenumărate demer
suri pentru realizarea instalaţiei 
electrice. Dar deocamdată proble
ma a rămas nerezolvată, ca de 
altfel şi cerinţele locuitorilor car
tierului amintit.

Ar fi necesar ca la acest c h i o ş o  
să ie facă lumină...

M .  A D R I A Ny
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a c t u a l i t a t e a  i n t e r n a ţ i o n a l a
Declaraţie ín legătură cu apropiata 
vizită în Iugoslavia a tovarăşului

U E  CEAU8ESCU
Belgrad 20 — Corespondentul A- 

gerpres, George lonescu, transmite: 
Joi, In cadrul conferinţei de presă 
săptSminale de la Secretariatul de 
Stat pentru afaceri externe al lugo- 
siaviei, purtătorul de cuvînt al Se
cretariatului, Dragoliub Vuiţa, a de
clarat că apropiata vizită în Iugo
slavia a tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu şl convorbirile pe care le 
va avea cu preşedintele Iosip Broz 
Tito exprimă înaltul grad al rela- 

' tiilor prieteneşti de colaborare şi 
bună vecinătate. Ele vor constitui 
o nouă contribuţie la Întărirea re
laţiilor dintre cele două ţări, la con
solidarea păcii şi colaborării interna
tionale.

Aspiraţiile comune şl activitatea 
României şi Iugoslaviei pentru în
tărirea păcii şi colaborării interna
ţionale pe baza respectării principii
lor Cartel Naţiunilor Unite reprezin
tă — a subliniat purtătorul de cu
vînt iugoslav — de asemenea, o 
bază pentru o colaborare din ce in 
ce mai fructuoasă pe plan Interna
tional.

Vuita a apreciat ca foarte Intensă 
şt reuşită colaborarea pe care cele 
două t^ri au realizat-o în cursul ul
timilor ani, în toate domeniile. In 
special — a subliniat purtătorul de 
cuvînt — pe baza înţelegerii între 
preşedinţii Ceauşescu şi Tito cu pri
lejul întîlnirii de la Porţile de Fier 
din septembrie 1969, ambele părţi 
au depus eforturi pentru ca această 
colaborare să se dezvolte şi mai 
mult pe plan economic şi cultural. 
In legătură cu aceasta, la conferin
ţa de presă de astăzi s-a subliniat 
că în dezvoltarea colaborării fruc
tuoase româno-iugoslave un rol im
portant au avut, de asemenea, întîl- 
nirile la nivelul şefilor de guvern 
român şi iugoslav, precum şi acti
vitatea rodnică a Comisiei mixte 
guvernamentale româno-iugoslave 
pentru colaborare economică. Rezul
tatele importante realizate pină a- 
cum — s-a subliniat în cadrul con
ferinţei de presă — constituie ex
presia intereselor reciproce ale c e 
lor două ţări şi deschid perspective 
reale pentru raporturi stabile, rodni
ce şi pe termen lung.

Primirea de către A.
a ambasadorului Republicii 

Socialiste România la Moscova
Moscova 29 (Agerpres). Agenţia TASS anunţă că Teodor Marinescu, 

ambasadorul Republicii Socialiste România la Moscova, a fost primit 
jjoi de Alexei Kosighin, preşedintele Consiliului de Miniştri al U.R.S.S, 
<3u acest prilej, a avut loo o oonvorbire prietenească.

Lucrările adunării Federaţiei 
Mondiale a Tineretului 

Democrat
Budapesta 29 — Corespondentul 

Agerpres, Alexandru Pintea, 
transmite: In capitala R.P. Ungare 
au continuat joi lucrările celei 
de-a 8-a adunări a Federaţiei 
Mondiale a Tineretului Democrat. 
In cadrul dezbaterilor şi-au expus 
punctul de vedere delegaţi ai unor 
organizaţii de tineret din Angola, 
R.D. Germană, Chile, S.U.A., R.D. 
Vietnam, Cehoslovacia, Italia, 
Spania, Bulgaria etc.

în şedinţa de joi dimineaţă a 
luat cuvîntul Vasile Nicolcioiu, se
cretar al C.G. al U.T.C., care a ex
primat opinia că actuala adunare 
trebuie să marcheze o etapă supe
rioară în activitatea F.M.T.D., să 
dea noi impulsuri eforturilor şi 
acţiunilâr sale pentru întărirea 
solidarităţii internaţionale, pentru 
făurirea, consolidarea şi dezvolta
rea unităţii forţelor progresiste şi 
democratice din mişcarea interna
ţională de tineret. El a relevat că 
generaţia tînără se dovedeşte a fi 
o importantă şi activă forţă poli
tică şi socială, reprezentînd un 
puternic detaşament al frontului 
antiimperialist. Este necesar, a 
continuat vorbitorul, ca, pe lin
gă analiza activităţii sale şi sta
bilirea programului de acţiuni, a- 
dunarea să constituie totodată un 
prilej de dezbateri deschise, sin
cere, amicale privind realităţile,

evoluţia, dezvoltarea, fenomenele 
complexe ale mişcării de tineret, 
rolul şi locul F.M.Ţ.D. în lupta 
acestor forţe, căile cele mai efi
ciente de realizare a directivelor 
federaţiei. Trebuie să pornim de 
la realitatea că, în mişcarea inter
naţională de tineret, există o ma
re diversitate de condiţii, care, la 
rîndul ei, generează în mod obiec
tiv soluţii şi forme diferite de re
zolvare a problemelor cu care ti
neretul, popoarele sínt confrun
tate. Faţă de multitudinea organi
zaţiilor de tineret existente astăzi 
în lume, a adăugat vorbitorul, con
siderăm că F.M.T.D. trebuie să ac
ţioneze cu mai mult curaj pentru 
lărgirea cooperării, a bazelor de 
acţiune comune.

în încheiere, Vasile Nicolcioiu 
e spus: Tineretul român militează 
cu consecvenţă pentru prietenie, 
alianţă şi colaborare cu popoarele 
şi tineretul din ţările socialiste, 
pentru extinderea colaborării cu 
tineretul şi organizaţiile sale re
voluţionare, democratice şi pro
gresiste din întreaga lume. Orga
nizaţia de tineret din România 
nu-şi va precupeţi eforturile pen
tru a fi mereu alături de tinerii 
care luptă pentru o viaţă liberă şi 
independentă, pentru a dezvolta 
continuu solidaritatea deplină, mi
litantă, cu aceste forţe.

Lucrările adunării continuă.

Conferinţa Uniunii 
Comuniştilor din iugoslavia

Belgrad 29 — Corespondentul 
Agerpres, George lonescu, trans
mite: La Belgrad au început joi 
lucrările primei Conferinţe a U- 
niunii Comuniştilor din Iugoslavia. 
Participă delegaţi, reprezentanţi ai 
Skupştinei Federale, Vecei Execu
tive Federale, Conferinţei Federale 
a U.S.P.M.I. şi ai altor organizaţii 
politice şi obşteşti.

Lucrările conferinţei , au fost 
deschise de Iosip Broz Tito, pre
şedintele Uniunii Comuniştilor din 
Iugoslavia, care a rostit o scurtă 
cuvîntare.

A fost adoptată apoi ordinea de 
zi care cuprinde: adoptarea regu
lamentului de lucru al primei con

ferinţe a U.C.I. şi alegerea orga
nelor de lucru ale conferinţei; ve
rificarea schimbărilor intervenite 
în componenţa organelor U.C.I. 
după Congresul al IX-lea; rapor
tul de activitate al Prezidiului 
U.C.I. în domeniul aplicării hotă- 
rîrilor Congresului al IX-lea; ra
portul de activitate al Comisiei 
pentru problemele statutare a 
U.C.I.; raportul Comisiei de Con
trol a U.C.I.; situaţia politică ac
tuală din Iugoslavia şi sarcinile 
U.C.I.; raportul Comisiei de con- 
cialiste în agricultură şi sarcinile 
U.C.I.

Lucrările conferinţei continuă.

O. N. U.

Dezbaterile din Comitetul 
Politic al Adunării Generale

Naţiunile Unite 29 — Trimisul 
special Agerpres, Adrian lonescu, 
transmite: Reluîndu-şi lucrările i- 
mediat după încheierea sesiunii 
jubiliare a Naţiunilor Unite, Co
mitetul Politic al Adunării Gene
rale a O.N.U. a abordat printre 
altele, cererea sprijinită de nume
roase state, între care şi România, 
privind retragerea trupelor ocu
pante ale Statelor Unite din Co
reea de Sud. Sprijinind înscrierea, 
pe ordinea de zi a acestei proble
me, reprezentanţii ţării noastre au 
subliniat poziţia consecventă a 
României în favoarea desfiinţării 
bazelor militare străine şi a retra
gerii în interiorul frontierelor lor 
naţionale a tuturor forţelor mili
tare de pe teritoriul altor state. 
Pronunţîndu-se pentru invitarea 
fără nici un fel de condiţii preala-

R.S.F. IUGOSLAVIA. Aspect 
dintr-una din secţiile modernei 
fabrici de îmbrăcăminte „1 Mai“ 
din PIret, estul Serbiei. Această 
fabrică, considerată printre uni- 
tăţiie cele mai bine şi modern 
echipate de acest fel din ţară 
a introdus în secţii, pentru îm
prospătarea atmosferei şi des
tinderea muncitorilor, vase cu 

flori şi muzică

Comunicat
sovieto-
englez

Londra 29 (Agerpres). — La în
cheierea convorbirilor dintre mi
nistrul afacerilor externe al Uniu
nii Sovietice, Andrei Gromîko, şi 
ministrul de externe britanic, 
Douglas-Home, a fost dat publi
cităţii un comunicat în care se a- 
rată că cele două părţi au proce
dat la o analiză a relaţiilor bila
terale, precum şi a unor probleme 
internaţionale actuale. Părţile con
sideră necesară colaborarea Intre 
state, indiferent de sistemul lor 
social, ca o premisă pentru menţi
nerea şi consolidarea păcii.

In comunicat se arată că exis
tenţa unor relaţii bune intre Ma
rea Britanie şi Uniunea Sovietică 
este ilustrată de faptul că, în ul
timii ani, au fost încheiate mai 
multe acorduri interguvernamen- 
tale, care contribuie la dezvolta
rea relaţiilor bilaterale reciproc a- 
vantajoase. De asemenea, între 
cele două state există o multitu
dine de contacte şi schimburi în 
domeniile economic, comercial, 
tehnico-ştiinţific şi cultural. Co
municatul apreciază necesitatea 
dezvoltării în continuare a aces
tor relaţii.

Cele două părţi, se arată în con
tinuare în comunicat, subliniază 
importanţa realizării unei îmbună
tăţiri reale a situaţiei din Europa. 
După părerea lor, conferinţa în 
problemele securităţii la care ar 
putea lua parte, alături de toate 
statele europene, S.U.A. şi Cana
da, ar contribui la o evoluţie fa
vorabilă a situaţiei pe continent.

Primul ministru Edward Heath 
şi ministrul britanic al afacerilor 
externe, Alec Douglas-Home, au 
acceptat invitaţia de a face o vi
zită oficială în Uniunea Sovietică, 
data urmînd a fi stabilită ulterior.

ORIENTUL APROPIAT
Proiect de rezoluţie prezentat la O .N .U . 
Constituirea noului guvern iordanian

New York 29 (Agerpres). — 
Miercuri, în cea de-a treia zi a 
dezbaterilor Adunării Generale a 
O.N.U. asupra situaţiei din Orien
tul Apropiat, a luat cuvîntul re
prezentantul Algeriei, Mohammed 
Yazid, care a apreciat că pentru 
o soluţionare trainică a probleme
lor regiunii este necesară recu
noaşterea drepturilor juste ale po
porului palestinian şi, în mod deo
sebit, a dreptului său la autode
terminare.

Delegatul Ungariei, Pal Racz, a 
cerut Adunării Generale să confir
me rezoluţia Consiliului de Secu
ritate din noiembrie 1967 şi să 
ceară îndeplinirea ei de către păr
ţile implicate.

Ministrul de externe al Israelu
lui, Abba Eban, s-a opus adoptă
rii în Adunarea Generală a vreu
nei rezoluţii asupra Orientului A- 
propiat care ar putea să afecteze 
„echilibrul delicat al rezoluţiei din 
noiembrie 1967“.

Reprezentanţii Arabiei Saudite 
şi Ceylonului s-au declarat pentru 
aplicarea în practică a prevederi
lor rezoluţiei Consiliului de Secu
ritate.

Delegatul Indiei, Dharia, şi-a ex
primat speranţa că actualele dez
bateri ar putea să ajute la convin
gerea părţilor implicate de nece
sitatea de a iniţia negocieri serioa
se prin intermediul reprezentantu
lui special al secretarului general 
al O.N.U., ambasadorul Gunnar 
J airing.

#
In timpul dezbaterilor de 

miercuri a fost prezentat Adunării 
Generale un proiect de rezoluţie 
privind modalităţile de soluţionare 
a situaţiei din Orientul Apropiat, 
la care au subscris în calitate de 
coautori 16 state, în majoritate 
afro-asiatice. Intre altele, proiectul 
se declară în favoarea aplicării ur

gente a prevederilor rezoluţiei 
Consiliului de Securitate din 22 
noiembrie 1967 şi exprimă spriji
nul deplin al autorilor faţă de e- 
forturile reprezentantului special 
al secretarului general al O.N.U, 
în cadrul mandatului Său de apli
care a rezoluţiei Consiliului de 
Securitate. In acest sens, părţile 
direct implicate sínt solicitate să 
reia imediat contactele cu repre
zentantul special al secretarului 
general, pentru a-i oferi posibili
tatea de a-şi îndeplini mandatul 
cit mai curînd cu putinţă.

Amman 29 (Agerpres). — Noul 
guvern iordanian, format miercuri 
seara sub preşedinţia lui Wasfi 
Tall, este compus în majoritate din 
personalităţi care deţin pentru pri
ma oară un portofoliu ministerial; 
din noul guvern fac parte doar 
doi militari.

Wasfi Tall primeşte pentru a 
cincea oară misiunea de a conduce 
guvernul. în actualul cabinet, pre
mierul şi-a rezervat portofoliul a- 
pârării, portofoliul afacerilor ex
terne revenind lui Abdulla Salah.

Intr-un mesaj adresat noului 
prim-ministru, regele Hussein a 
fixat obiectivele guvernului, prin
tre care aplicarea acordurilor de 
la Cairo şi Amman încheiate între 
autorităţile iordaniene şi organiza
ţiile rezistenţei palestiniene, sta
bilirea unui climat intern bazat 
pe înţelegere mutuală şi coopera
re între cele două părţi, întărirea 
organismelor guvernamentale, din
tre care o parte urmează a fi re
organizate, aplicarea planurilor de 
modernizare şi dezvoltare a eco
nomiei naţionale, întărirea forţelor 
armate.
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„Insula com orilor” îş i dezvă lu ie  ta ine le
mare din pag. I)
rit legendele care învăluie in- 
L cu un plus de fior şl tenebre, 
m petrecut o săptămtnă pe a- 
5tă insulă. Am vizitat Nueva 
ona, oraşul-reşedinţă al insulei, 
străbătut satele de pescari şi 
ivatori de citrice, pierdute prin 
jla unei vegetaţii luxuriante, cu- 
nd imagini care, dincolo de pi
sc şi culoare locală, se propun 
îţiei printr-un inedit al semnifi- 
ilor, care-şi numără anii cu anii 
aluţiei populare.
îndva, Insula Pinilor Însemna 
r Nueva Gerona. Aici trăia cam 
la sută din populaţia insulei: cir- 
10 000 de locuitori. Restul, o mie 
o mie şi ceva de oameni erau 

aninaţi în cele cîteva sate cu 
be de mil uscat, situate în lo- 
i greu accesibile, printre mlaştini 
junglele de palmieri şi cocotieri. 
ora de fată, insula are o popu- 
e de 45 000 de locuitori, rezultat 
unui masiv şi febril aflux uman,

petrecut Intr-un răstimp de cîtiva 
ani. La chemarea partidului comunist 
şi a guvernului revoluţionar al Cu
bei, zeci de mii de oameni, mai a- 
les tineri, băieţi şi fete din Havana 
şi din alte regiuni ale ţării, au venit 
şi s-au stabilit aici, luînd în stăpî- 
nire vaste pămînturi pustii, multe 
din ele necălcate pină atunci de om. 
Reflexul, în peisaj şi în viaţa insu
lei, al unui astfel de „seism demo
grafic", cu întregul lui cortegiu de 
implicaţii şi consecinţe, este mult 
mai amplu decît se poate imagina, 
Insemnînd, practic, modificarea în
tregii structuri, a tuturor liniilor şi 
culorilor, a tuturor relaţiilor econo- 
mice şi sociale ale tabloului. Luînd 
în stăpînire aceste pămînturi, a- 
această „insulă a comorilor" cu co
mori pină atunci ignorate, zecile de 
mii de tineri au defrişat şi defrişea
ză pădurea şi jungla, au plantat şi 
plantează arbori de citrice pe supra
feţe de sute şi mii de „caballerias", 
au construit şi construiesc mari 
lacuri artificiale şi canale de iriga
ţie, autostrăzi moderne, unităţi de

industrie, ferme complexe de ani
male. Insula Pinilor, „una maqueta 
de Cuba", rezumă astfel la ora de 
faţă, nu numai relieful geografic din 
„Isla Grande“, ci însăşi istoria con
temporană a Cubei în tot ce are ea 
mai relevant, mai definitoriu: civili
zaţia nouă a muncii, voinţa de a 
construi, de a crea.

Acum cîtiva ani, Insula Pinilor a 
fost decretată „Insula tineretului", 
cu perspectiva — afirmată într-un 
discurs al lui Fidel Castro şi deve
nită comandament pentru cei 45 000 
de locuitori — de a fi prima „regiu
ne comunistă a Cubei". Insula Pi
nilor a devenit, astfel, după cum 
scriu ziarele, „cea mai tînără insulă 
din lume", metaforă care închide în 
ea tîlcul unei realităţi aflate sub 
semnul efervescent al muncii, al 
transformărilor şi dinamismului.

Una dintre cele mai elocvente i- 
magini ale vieţii de azi a insulei 
mi-a fost relevată, într-una din zile, 
într-un sat de pescari aflat în zona 
de mlaştină, în aşa-numita „Cienaga 
de Lanier“, în extremitatea meridio

nală a ţinutului. Satul se numeşte 
Jacksonville, după numele înteme- 
ietorulbi său, Atkius Jackson, un 
negru fugit în insulele Caiman (a- 
parflnînd zonelor de sub dominaţia 
britanică) Ia începutul secolului. 
Modriel Jackson, fiul lui Atkius, un 
bătrîn în virstă de 75 de ani, în
deplineşte funcţia de „comandante" 
al satului. Practic, pină la revolu
ţie, nici nu s-a prea ştiut despre 
existenţa acestui sat cu numai cî
teva case, despărţit de Nueva Ge
rona prin zeci de kilometri de mlaş
tini cu răsuflări pestilenţiale, nori 
de ţîntari veninoşi şi colonii de 
crocodili. Revoluţia a adus aici o 
cooperativă cu unelte moderne de 
pescuit, o policlinică şi o şcoală, 
construite de tinerii voluntari venifl 
în insulă; s-a construit şi o şosea 
pe care circulă omnibuze, făcînd le
gătura cu alte localităţi, şi s-au să
dit, in acelaşi timp, plantaţii tinere 
de cocotieri, pete de culori volup- 
tuoase lingă nisipul sterp, vitriolat 
de soare, al ţărmului. Pe acest ţărm 
s-a filmat, după Hemingway, „Bă-

trînul şi marea", cu Spencer Tracy, 
avînd printre protagonişti şi un lo
calnic, „padre" N. Franklin, un bă
trîn negru care şi-a descoperit vo
caţia de actor la vîrsta părului alb. 
N. Franklin se numără şi el printre 
întemeietorii satului. A fugit din 
insulele Caiman cu 50 de ani în ur
mă. A înhăţat carte acum cîtiva 
ani, la cursurile de seară ale şcolii 
de alfabetizare, iar unul din fiii săi 
învaţă la Facultatea de fizică din 
Havana.

S-a scris o întreagă literatură 
despre „vrăjile tropicelor", despre 
dulceaţa unei clime şi a unei na
turi care moleşeşte şi îndeamnă la 
lene, la decadenţă. Destinul de azi 
al Insulei Pinilor — „insula cea mai 
tînără din lume“ — cu noul său 
peisaj şi cu noua viată a oamenilor, 
este o replică vie, palpabilă şi di
namică, dată de un popor care, cu- 
cerindu-şi libertatea, îşi făureşte 
prezentul şi viitorul sub semnul 
major al muncii, al creaţiei, al con
strucţiei.

bile a reprezentanţilor R.P.D. Co
reene, aşa cum prevede de altfel 
proiectul de rezoluţie înaintat de 
România şi alte 25 de. state, re
prezentantul ţării noastre la 
O.N.U., ambasadorul Gheorghe 
Diaconescu, declară: Faptul de* a 
pune condiţii invitării unui stat 
independent şi suveran — Repu
blica Populară Democrată Core
eană — de a participa la exami
narea problemelor vitale pentru 
viitorul naţiunii coreene este în 
contradicţie flagrantă cu princi
piile egalităţii suverane a statelor, 
care este piatra de încercare a or
ganizaţiei Naţiunilor Unite.

Trebuie să se recunoască ferm 
dreptul inalienabil al poporului 
coreean de a decide el însuşi asu
pra propriului său destin, inclu
siv asupra reunificării paşnice a 
ţării sale, pe baze democratice. A- 
ceasta implică renunţarea la acti
vitatea de imixtiune străină în 
treburile poporului coreean, des
făşurată sub acoperirea aşa-zisei 
„Comisii a Naţiunilor Unite pentru 
unificarea şi refacerea Coreei“. Li
chidarea intervenţiei străine în a- 
facerile interne ale poporului co
reean — sublinia în încheiere am
basadorul Gheorghe Diaconescu 
— ar aduce o contribuţie impor
tantă la înfăptuirea aspiraţiilor le
gitime ale acestui popor de a trăi 
ca naţiune liberă şi independentă 
într-o patrie unificată, democrati
că şi prosperă.

Poziţii ale adminis-9

tratiei Lon Noi9

atacate de patrioţi
Pnom Penh 29 (Agerpres). — 

Forţele populare de rezistenţă din 
Cambodgia au atacat din nou în 
cursul zilei de joi unele poziţii 
ale administraţiei Lon Noi, situ
ate de-a lungul şoselei naţionale 
nr. 4 care leagă Pnom Penhul de 
principala poartă maritimă a ţării 
— Kampót.

Un purtător de cuvînt al Co
mandamentului militar de la . kf 
Pnom Penh a precizat că lupte 
sporadice au avut loc şi în peri
metrul localităţii Phum Krauch 
Soeuch, situată la 24 km nord-est 
de capitală, pe malul răsăritean 
al fluviului Mekong. Patrioţii au 
supus, de asemenea, unui puternic 
foc de artilerie localitatea Prey 
Kieu (55 km vest de Pnom Penh).

Purtătorul de cuvînt a menţio
nat, totodată, că unităţi ale arma
tei de la Pnom Penh continuă să 
rămînă blocate în zona oraşului 
Taing Kauk (80 km nord de capi
tală). Explicaţia oficială a inacti- 
vităţii celor 20 000 de militari, a 
căror încercare de ofensivă spre 
oraşul Kompong Thom a fost ză
dărnicită de unităţile forţelor 
populare de rezistenţă, arată că 
aceştia ar lucra în prezent la „re
facerea unor obiective civile“.

întreprinderea de transporturi j >
Sibiu

ANGAJEAZĂ:
•  50 conducători auto, posesori ai permisului de 

conducere pentru autovehicule categoria C, cu o acti
vitate efectivă mai mare de un an, de conducător de 
autovehicul din categoria C, cu stagiul militar satisfă
cut, pentru specializare de 3 luni pe autovehicule de 
categoria D  (respectiv pentru obţinerea dreptului de 
a conduce autobuze)

•  merceolog principal, studii medii, 7 ani vechi
me stagiu funcţie economică

•  zidari
•  mecanici auto
•  şoferi autobuze
•  electricieni auto.

- j i

I Fabrica de cărămizi „Record“ Sibiu j
! ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— 6 lăcătuşi mecanici
— 1 frezor
— 1 sudor
— 1 instalator
— 2 electricieni forţă
— 2 dulgheri
— 2 zidari şamotori
— 2 fochişti
— 30 muncitori necalificaţi.

I Informaţii suplimentare se primesc la telefonul 2 36 08.
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Cooperativa „ Textila 39

SIBIU
A N U N Ţ Ă

onorata clientelă că execută cu utilaje speciale, 
curăţatul chimic şi spălatul COVOARELOR  
DE ORICE FEL, în termen de 4 zile. 
Transportul covoarelor, care depăşesc 5 m p , 
se face cu mijloacele cooperativei, în mod 
gratuit.
Plata prestaţiei se face anticipat după tarifele 
în vigoare.

CENTRELE U N D E  SE PRIMESC 
COMENZI SÎNT:

Sibiu, str. Turnului 26, telefon 1 38 32 
Sibiu, str. General Magheru 42 
Sibiu, str. Pielarilor 23 
Sibiu, str. 1 Mai 3 
Sibiu, str. Tribunei 31 
Sibiu, str. Faurului 26 
Sibiu, str. Laurîan 2.

Informaţii suplimentare se obţin la telefon 
2 38 10, între orele 7— 15.

Centrul
Centrul
Centrul
Centrul
Centrul
Centrul
Centrul
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